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Vítání občánků

Velkou událostí je pro naši malou obec pokaždé ví-
tání nového občánka do života v obci. V dubnu roku 
2023 jsme takto slavnostně přivítali Johanku Zelinko-
vou, která tehdy byla nejmladší Libňatovačkou. Slav-
nostní ceremoniál připravili starosta Jaroslav Pich a 
zastupitelka Lenka Nováková, společně s ředitelkou 
mateřské školy Ivou Pichovou, dětmi z libňatovské 
školky, a s předsedou sociálního výboru Janem Bal-
carem. Děkujeme také Petrovi Balcarovi, který opět 
skvěle doplnil doprovodný program hrou na housle.

Za všechny zúčastněné i za všechny ostatní přeji ro-
dičům ještě jednou klidné spaní a Johance především 
mnoho zdraví, štěstí, budoucího úspěchu, skvělou 
sestřičku Majdu, a také to, aby ji Libňatov zůstal vždy 
domovem, do něhož se bude ráda po celý život vracet.

    Jaroslav Pich, starosta
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Vážení Libňatováci, milí čtenáři,
při přemýšlení nad úvodními slovy letošního ročníku Libňa-

tovských novin jsem se přistihl, že bych Vás velmi rád hlavně 
povzbudil a pokusil se naladit na optimistickou náladu. 

Z mnoha míst totiž slyšíme, jak se máme zle nebo jak sami 
sebe okrádáme. Myslím si, že situace rozhodně není tak bezvý-
chodná, jak se může zdát při poslouchání televize. 

I při pozorování života v Libňatově věřím, že se naše životní 
úroveň zvyšuje. Tu novým veřejným prostranstvím, jinde plo-
tem u domu, přestavěnou částí obydlí, bazénem, autem či čím-
koliv jiným. Věřím, že mnoho z nás si dokáže udělat v životě 
menší či větší radost, aniž by důchodci žili bez topení nebo aby 
byly děti s maminkou bez partnera hladové. Nepřijde mi, že by-
chom se v reálném životě ocitali v tak hluboké depresi, o níž dost často můžeme slyšet a číst.

Jistě, znám na druhou stranu situace mnoha občanů a vím, že je pro všechny dobré hledět na kaž-
dou korunu. To ale platí celý život. 

Pokud jsem to ještě neudělal, rád Vám proto nenuceně nabízím pomoc při řešení nenadálých ži-
votních situací. I v tom vidím roli starosty obce, v níž žijeme. Upřímně jsem hrdý, že jsem v nedávné 
době mohl pomoci jednomu z exekuce, jinému s úředními papíry, s kupními smlouvami nebo dal-
ším zase drobnou finanční půjčkou. Věřím, že obdobná sounáležitost je v mnoha z nás a přál bych 
si, abychom se nestyděli o své tíži mluvit s lidmi, kteří mohou pomoci. Člověk není na světě sám, 
tím spíš u nás na vesnici. A jednou za čas potká krize každého z nás, to je jedna z životních jistot.

V kontextu výše napsaného mě velmi mrzí, že obec musela přistoupit ke zdražení ceny vodného. 
Důvody popisuji na jiných místech novin. Věřím ale, že cena 40 korun za kubík, ač jde o zdražení 
citelné, je ještě velmi milosrdná i při porovnání s jinými obcemi či městy. Vždyť je to cena jednoho 
půllitru piva, třetiny krabičky cigaret nebo litru a kousek benzínu...

Nemyslím si, že se máme tak špatně, jak často slyším. A za tím si stojím i při vědomí, že stejně jako 
my, lidé, má i veřejná správa v mnohém rezervy, na nichž musí kontinuálně pracovat. Pokud ale po-
necháme stranou politická přesvědčení (protože vždy je jeden spokojený, druhý z části a třetí je to-
tálně rozčilený), odehrávají se naše životy ve společensky přívětivé době, která je plná příležitostí. 
A to nám dává obrovskou svobodu ve vlastním rozhodování, což je fakt, který často v zaslepení ma-
licherných problémů přehlížíme. Právě vlastní zodpovědnost a hledání vlastní cesty jsou v každé 
době nejdůležitějšími a nejcennějšími věcmi, které si můžeme dopřát. Překážek nám totiž do té vy-
sněné cesty bude svět kolem házet vždycky mnoho. Ale pokud se nechceme nechávat vodit za ruku 
a pak jen hořekovat na druhé, musíme vlastní rozhodování považovat za absolutně důležité a cenné.

Tím spíš a několikanásobně více je pak cenná práce pro druhé lidi. 
Vyjadřuji tímto absolutní respekt všem, kteří jsou aktivní v rámci zastupitelstva obce, a také ze-

jména v rámci spolkové činnosti. Je potřeba vyjmenovat lidi jako Helena Mádrová, Jan Balcar, Jiljí 
Kosinka a Zdeněk Vít, kteří už dlouhé roky vedou libňatovské spolky a okolo nichž se balí další neu-
věřitelní lidé z Libňatova i blízkého okolí, jejichž seznam by byl pochopitelně už o mnoho delší. Tito 
lidé (často schovaní pod hlavičkou spolků) totiž do Libňatova přináší právě nové lokální možnos-
ti zábavy, při nichž se už svět nemusí jevit tak šedý jako v televizi. Ať už jde o možnosti aktivní zá-
bavy v podobě pořadatelství na poli sportu, kultury či čehokoliv jiného, nebo té pasivní zábavy, kdy 
máme mnoho pořádaných akcí možnost pouze navštívit a užít si, a to často dokonce úplně zadarmo.

Spolky jsou obrovskou možností, jak realizovat volný čas, jak vytvořit den hezčí sobě i ostatním. A 
to je moc cenné. Cennější než bezhodnotové nadávání u piva, na internetu nebo u televize.

Člověk si musí najít cíl, díky kterému si život užívá. Dobrá nálada pak jistě přemůže tu špatnou.
Mějte hezký, klidný i úspěšný rok.   
Jaroslav Pich, starosta

Úvodní slovo starosty obce 
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Obrovský úspěch v soutěži Vesnice roku

Událo se v roce 2023

JAROSLAV PICH                                                               

Výčet uskutečněných 
akcí z roku 2023 let začnu  
velmi netradičně, a to vý-
znamným úspěchem, kte-
rý Libňatovu přinesla sou-
těž Vesnice roku. 

V krajském kole této po-
pulární soutěže jsme se to-
tiž umístili na faktickém 
druhém místě za vítěznou 
vesnicí Suchý Důl. Díky 
ocenění Modrá stuha, kte-
rá se uděluje obci za spo-
lečenský život, bychom  
v letošním roce měli čer-
pat odměnu 600.000 Kč, 
kterou budeme opět investovat do prostředí v obci.

Chtěl bych tímto ocenit všechny z vás, kdo jste se ja-
kýmkoliv způsobem podíleli na organizaci této soutě-
že v Libňatově, především při prezentaci před komisí, 

která Libňatov navštívila 
14. června 2023.

Nechám díky tomuto 
prostoru v novinách na-
kouknout trochu za ku-
lisy příprav této soutěže. 
Ty začaly už dlouho před 
podáním přihlášky, kdy 
se zastupitelstvo z pocito-
vých důvodů rozhodlo, že 
bychom mohli skrze sou-
těž Ves-
nice roku 
prezento-

vat proměny Libňatova. Původní při-
hlášení zkomplikovala zdravotnická 
epidemie, protože v letech největší kri-
ze se soutěž nekonala, a tak jsme si po-
čkali až na rok 2023. 

Schválení přihlášky bylo předzname-
náním hory práce, kterou jsme měli 
před sebou. Chtěl bych tímto v prvé 
řadě poděkovat všem zastupitelům bez 
výjimky, kteří se podíleli na organizaci, 
a především pak Janu Balcarovi, který 

do soutěže vnesl své jedinečné zkušenosti. Právě on 
byl největší pomocnou rukou při plánování, organiza-
ci a vnesl do celé prezentace velmi podstatné podněty.

Příprava samotné prezentace už probíhala také po 
spolkové linii, a také při domluvě s ochotnými občany, 
kteří podali svou pomocnou ruku. Průvodce z řad za-
stupitelů Aleše Hejnu, Michala Součka i Jana Balcara 
doplnili velcí patrioti Jaroslav Tomeš a Zdeněk Vít. 
Obrovskou pomocnou ruku podali bratři Josef a Jaro-
slav Pichovi i Lenka Antošová, kteří se zapojili do ak-
tivit na „Bavlňáku“. Iva Vašatová a Kateřina Matesová 
Valdová podpořily naši prezentaci ochotným vyprá-
věním v provozovně salónu, respektive v kulturním 
domě, Stanislava Šévlová představila kancelář úřadu, 
Milena Gabrielová zase pohostinství.
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Velké díky patří také Miloslavu Tomkovi staršímu a 
Pavlíně Bejrové, kteří připravili domácí pochutiny z 
produkce pana Tomka. A samozřejmě se sluší podě-
kovat i dětem a personálu mateřské školy, v čele s její 

ředitelkou Ivou Pichovou, 
kteří byly také součástí 
prezentace naší obce.

Dovolím si tvrdit, že 
energie věnovaná do pre-
zentace obce padla na 
úrodné pole. Libňatov 
obdržel nejen finanční 
odměnu, což je pochopi-
telně nejhmatatelnější vý-
sledek, ale zároveň se pre-
zentoval před komisí slo-
ženou z mnoha odborní-
ků v různých odvětvích 

činnosti, starostů i jiných veřejných představitelů, ve-
dení kraje nebo následně při slavnostním předávání 
vítězů soutěže v Suchém Dole či na půdě Senátu Par-
lamentu České republiky.

Jsem šťastný za vás všechny. Je to ojedinělé ocenění, 
kterého je třeba si náležitě vážit.

LIBŇATOVSKÝ ÚSPĚCH OCENIL I SENÁT PARLAMENTU ČR
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www.libnatov.cz
www.facebook.com/obeclibnatov

starosta@libnatov.cz

 Pevná linka   499 781 585
 Jaroslav Pich, starosta  720 562 139
 Stanislava Šévlová, účetní 720 342 609  
 Michal Souček, místostarosta 732 633 022

Důležité informace
POPLATKY 2024

Cena za svoz komunálního odpadu:
550 Kč za trvale přihlášenou osobu 

nebo za rekreační objekt
Slevu mohou uplatnit děti a studenti

Cena vodného:
40 Kč / m3

Poplatek ze psů:
100 Kč / 150 Kč za každého dalšího

Změny stavu obyvatelstva v roce 2023

Narození
Johana Zelinková   Libňatov 202
Petr Králík    Libňatov 190
Thea Kejzlarová   Libňatov 148
David Hejna    Libňatov 183

Odstěhovaní
Martin Bartáková   Libňatov 137
Andy Ságl    Libňatov 137
Veronika Ságlová   Libňatov 137
Petr Pavel    Libňatov 49
Dominik Hovorka   Libňatov 49
Denisa Hovorková   Libňatov 49
Gabriela Švecová   Libňatov 49
Martin Pich    Libňatov 187
Milan Jiránek   Libňatov 66
Markéta Jiránková   Libňatov 66
Ivo Teichman   Libňatov 19

Zemřelí
Radek Kadaník   Libňatov 145
Jiří Kult    Libňatov 180
Josef Teichman   Libňatov 76
Milena Knaiflová   Libňatov 181
Pavel Krčmář   Libňatov 70

Přistěhovaní
Iveta Máslová   Libňatov 54
Veronika Barvínková  Libňatov 50
Kryštof Vlček   Libňatov 50
Alžběta Kubcová   Libňatov 76
Jan Jirásek    Libňatov 193
Tadeáš Jirásek   Libňatov 193
Iveta Hejcmanová   Libňatov 83
Josef Souček    Libňatov 83
Barbora Součková   Libňatov 83
Milan Lebeda   Libňatov 173

Počet obyvatel v Libňatově k 1. lednu 2024: 384

KONTAKTY NA OBEC 
A OBECNÍ ÚŘAD

ROMAN ANTOŠ VOLIL PREZIDENTA 
NA AMBASÁDĚ V KENI

OBEC  LIBŇATOV
Kde sledovat aktuální dění o obci?

Internetové stránky:  libnatov.cz
Facebook:   Obec Libňatov
Mobilní aplikace:  Munipolis/ 
    Obec Libňatov

Internetové stránky: jestrebihory.net
    kjh.cz



 Libňatovské noviny          - 7 -

MODERNIZACE KUCHYNĚ V POHOSTINSTVÍ
JAROSLAV PICH                                                               

V loňském roce jsme opět pokračovali v rekonstruk-
ci kulturního domu. Tady po velké opravě společen-
ských prostor z roku 2022 zbývalo v rámci interiérů 
skutečně jediné - věnovat se kuchyni a personálnímu 
zázemí v pohostinství. Z prostorů, které včetně vyba-
vení objektivně již patřily do minulého století, se po-
dařilo s provozovatelkou naplánovat a s dodavateli na-
konec i vytvořit velmi příjemné prostředí. Zastupitel-
stvo obce touto investicí opět chtělo podpořit drobné 
podnikatele v obci, na nichž je mimo jiné závislý i cel-
kový společenský život ve vesnici.

Oprava kuchyně probíhala zároveň částečně svépo-
mocí, když se na bouracích a zednických pracích po-
díleli také zaměstnanci obce. Musela být totiž vytvoře-
na přizdívka jedné stěny tak, aby sem mohla být umís-
těna kuchyňská linka včetně vrchních skříněk. Vymě-
nili jsme elektroinstalaci, svítidla, upravili jsme roz-
vody studené a teplé vody, položili nové lino a v truh-

lárně DAKO 
do pohostinství 
zhotovili krás-
nou kuchyň-
skou linku. Kro-
mě toho pro-
šlo celé zázemí 
kuchyňky a po-
hostinství no-
vou výmalbou. 

Došlo také k opravě fušersky odvedené práce na pod-
laze v prostoru výčepu.

Jsem rád, že se nám podařilo najít také náhradní 
provozovnu za pohostinství, které pochopitelně ne-
mohlo zůstat během rekonstrukce otevřené. Díky 
dohodě s provozovatelkou a zahrádkáři jsme přesu-
nuli pohostinství do moštárny, z níž se stalo výdejo-
vé okénko. Tento uvažovaný, ale dosud nevyzkoušený 
přesun nakonec znamenal mnoho příjemných a pozi-

tivních okolností. Jednak jsme udrželi provoz pohos-
tinství, dále jsme pak přesunuli venkovní posezení do 
míst dětského hřiště, kde se rodiče s dětmi nemuse-
li bát o pobíhající děti, protože venkovní posezení je 
v této lokalitě vzdálené od silnice plné aut. Věřím, že 
mnoho z vás i ocenilo novou atmosféru, při níž jsme 
se u limonády, kávy, vína nebo piva mohli setkávat. 

Je nyní pak už jen úsměvnou vzpomínkou trapný 
dopis anonymního udavače na hygienickou stanici, 
který se pokoušel celý záměr dehonestovat. Provozov-
na výdejového okénka nicméně alespoň prošla kon-
trolou, která konstatovala, že jsou veškeré náležitosti 
zcela v pořádku. A obec má, ač vynaložila několik de-
sítek tisíc korun za dodatečnou provozní rekolauda-
ci tohoto stavebního objektu, spolu s provozovatelkou 
Milenou Gabrielovou ujištění, že neprovádí nic nezá-
konného.

Celková cena za opravu, stavební úpravy, vybavení 
kuchyně i kompletní vymalování v pohostinství byla 
190.000 Kč.

Cena za stavební úpravy moštárny, včetně doplně-
ní vybavení této místnosti, které zůstává k dispozici i 
k aktivitám týkající se moštování, byla celkem 43.000 
Kč. O této akci si ještě přečtete na dalších stránkách.
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VODOJEM VE SVOBODNÉM  PROŠEL MODERNIZACÍ

JAROSLAV PICH                                                               

Investice do vodovodního systému jsou jednou  
z priorit, které se věnujeme. Kvalitní dodávka vody do 
domácností je klíčová pro pohodlný život. V loňském 
roce se nám podařilo dokončit a opravit důležitý sta-
vební objekt, který přiléhá ke svobodenskému vodoje-
mu. Zde byly po dlouhá léta nefunkční ovládací prvky 
- nebylo možné zarazit přitékající ani odtékající vodu, 
nátokové potrubí bylo nevhodně nainstalované tak, 
že často odsávalo z potrubí vodu a nebyl zde osazený 
centrální vodoměr, skrze který by bylo možné měřit, 
kolik vody z vodojemu skutečně odteklo. 

To se podařilo vyřešit díky osazení nové obslužné 
šachty a souvisejícím pracím, které provedli bratři Ze-
linkové. Vystrojení šachty a instalatérské práce opět 
zhotovili Martin Souček s Lukášem Borůvkou z firmy 
Akva-Mont Malé Svatoňovice. 

Dále došlo k vyčištění obou komor vodojemu  
a k opravě vstupního otvoru. Díky těmto pracím se 
výrazně zlepšilo monitorování přítoků a odtoků vody 

v této klíčové stavbě a zajistili jsme stálé dodávky kva-
litní pitné vody do místní části Svobodné, přičemž po 
pětileté práci by nyní měly být zásahy v místě vodoje-
mu ve Svobodném ukončeny. V roce 2024 dojde pou-
ze k dopojení centrálního vodoměru na informační 
systém obce tak, aby byly monitorovány denní spo-
třeby.

OPRAVA PARKOVIŠTĚ U „TŘÍPRDOVSKÉ“ ULICE

Z kraje roku 2023 obec přistoupila k opravě veřej-
né parkovací plochy u kontejnerů na tříděný odpad  
v dolní části obce v tzv. Tříprdovské ulici. 

Rozbahněný povrch jsme nechali nejprve vybagro-
vat, aby se následně mohlo zhotovit nové lože a štěr-
kový povrch pro odstavování automobilů, a také pro 
pohodlnou obsluhu vyvážení kontejnerů na tříděný 
odpad. Důležitá je spolupráce se všemi, kdo tuto plo-
chu častěji i nahodile využívají, protože automobily by 
zde měly zůstávat odstavené dočasně, nikoliv soustav-
ně, a především tak, aby nebránily zmíněným svozům 
tříděného odpadu. 

Stavební práce, včetně drobné úpravy okolního teré-
nu, provedli bratři Zelinkové.
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LIBŇATOV, KAPITOLY Z DĚJIN OBCE POD LESEM BARCHOVINY
JAROSLAV PICH, ROMAN REIL                                                   

Po dlouhých čtyřech letech 
se nám povedlo dokončit prv-
ní a zcela jedinečnou publikaci o 
Obci Libňatov. Tato kniha s ná-
zvem „Libňatov, kapitoly z dě-
jin obce pod lesem Barchoviny“ 
mapuje historický vývoj území, 
v němž žijeme a přes minulost, 
v níž ještě pamětníci rádi loví své 
vzpomínky a nezapomíná ani na 
současnou dobu. 

Na tvorbě knihy pracoval au-
torský kolektiv pod vedení Ro-
mana Reila, který je vedou-
cím Státního okresního archivu 
v Trutnově. Slavnostní křest proběhl při příležitosti 
Srazu rodáků Obce Libňatov, který se konal 24. červ-
na 2023 na libňatovském hřišti u mateřské školy. Spo-
luautory knihy jsou pak Martin Kubásek a Pavel Za-
hradník.

Historicky první publikace o obci přináší čtení o 
první písemné zmínce v roce 1646, zabývá se půvo-
dem názvu, mapuje dějiny vrchnostenské správy v 
rámci rýzmburského a později náchodského panství, 

přibližuje dějiny školství nebo samosprávy s rychtá-
ři a svobodníky, bohatý spolkový život od 19. století 
nebo dějiny významných podniků, kterými byly mlýn 
nebo cihelna.

Kniha je doplněna množstvím archivních doku-
mentů, plánů, fotografií, pohlednic, kreseb, map nebo 
plánů a dalšího dokumentačního materiálu. Součas-
nost obce pak vhodně doplňují snímky ze současnosti 
od trutnovského fotografa Miloše Šálka. 

Přestože si kniha neklade za cíl vyčerpávajícím způ-
sobem popsat historii obce, byla vydána v roce 100. 
výročí založení obecní kroniky a je tak zároveň po-

ctou jejímu prvnímu kronikáři Adolfu Dytrychovi, 
rodákovi z Libňatova, který s láskou a pečlivostí dění 
ve své milované obce popisoval a zaznamenával i do 
souvislostí celospolečenských.

Chtěl bych na tomto místě poděkovat v prvé řadě 
autorům publikace, kteří odvedli neúnavný kus čtyř-
leté práce. Stejné díky ale patří i všem z vás, kdo jste 
se na vývoji knihy podílel - leckdo vypomáhal s texty, 
propůjčoval fotografie nebo poradil dobře míněnou 
radou či připomínkou. 

Vám, čtenářům, pak přeji, abyste si řádky výsost-
ně sepsané pro libňatovskou publikaci užívali. Málo-
kdy se totiž poštěstí, že je nějaká kniha takového roz-
sahu připravovaná přímo pro naši skupinu obyvatel. 
Myslím, že je to zároveň skvělý odkaz budoucím ge-
neracím, které budou mít k Libňatovu třeba podob-
ný vztah.

Pokud máte o knihu zájem, můžete si ji stále zakou-
pit na Obecním úřadě v Libňatově. Budu rád, když 
dostane výjimečné místo v knihovnách mnoha z vás a 
bude vám připomínat, v jakém krásném místě máme 
šanci žít.
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VÝMĚNA STOLŮ A ŽIDLÍ V KULTURNÍM DOMĚ

JAROSLAV PICH                                                               

Méně viditelnou změnou pro návštěvníky, za to pro-
vozně velmi účinnou změnou v kulturním domě bylo 
v roce 2023 zakoupení nového nábytku. Zastupitel-
stvo obce rozhodlo o nákupu zcela nových židlí, stolů, 
a také ubrusů.

Židle do Libňatova 
dodala firma Ressed 
z Heřmanova Městce 
a jejich největší deví-
zou je, že jsou stoho-
vatelné a dají se sklá-
dat na sebe. To umož-
ňuje zásadní úspo-
ru místa pro sklado-
vání a zásadní pomoc 
při úpravách sálu na 
jednotlivé akce. Žid-
le jsou ale také vel-
mi pohodlné, moder-
ní a vzhledné. Celkem jsme za 150 kusů nových židlí 
a speciálního převozného vozíku zaplatili 435.000 Kč.

Podobné problémy jsme řešili také se stoly. Kdo toto 
vybavení v kulturním domě zná, ví, že dosud jsme 

měli často problémy s různorodými výškami a cel-
kově s rozměry stolů. Proto jsme v libňatovské firmě 
DAKO nechali zhotovit 12 kusů nových stolů, které 
rozměrově odpovídají většině dosavadních. Starý ne-
využívaný nábytek byl pak umístěný do společenské 
místnosti v přízemí, případně byl zlikvidován. Nákup 
stolů obec vyšel na 50.000 Kč.

Ubrusy ve zlatavé barvě z teflonového materiálu 
pak dávají kulturnímu domu novou možnost vzhle-
du. Doplnily původní fialovou sadu. Za sadu 50 kusů 
ubrusů z gastro materiálu se zataveným okrajem jsme 
zaplatili 25.000 Kč.

OPRAVILI JSME BOŽÍ MUKA U KULTURNÍHO DOMU
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kamenné lavičky. Nové zázemí pak může využívat ve-
řejnost k opíkání buřtu i společenským setkáním.

V příštích letech počítáme také s dalším využitím 
prostoru. Chtěli bychom zde vybudovat víceúčelové 
venkovní sportovní hřiště. Čekat nás bude také výmě-
na smrkového živého plotu, protože stromy už pře-
rostly a jejich údržba se stává čím dál náročnější. Cí-
lem je další nabídka využití volného času jak pro děti, 
tak pro dospělé v této lokalitě.   (jp)

Na podzim loňského roku jsme začali přebudovávat 
prostranství, které nazýváme „na potoce“ v dolní části 
Libňatova. K již vybudovanému altánu jsme dlouho-
době uvažovali o přeměně ohniště, které bylo v nevy-
hovujícím stavu. 

Původní vyhloubená díra byla na podzim odstraně-
na a za pomoci bratrů Zelinkových jsme vybudova-
li betonovou desku. Na ní už na jaře vznikne nové ka-
menné ohniště z kohoutovského pískovce, a také nové 

U ALTÁNU NA DOLNÍM KONCI OBCE VZNIKNE NOVÉ OHNIŠTĚ

ÚPRAVY MOŠTÁRNY PŘISPĚLY K JEJÍMU VĚTŠÍMU VYUŽITÍ

Budova moštárny prošla v minulém roce drobnou 
přestavbou, díky které se nově v této místnosti roz-
šířilo využívání. Přes léto zde totiž našlo zázemí ob-
čerstvení s výdejním okénkem, které Milena Gabrielo-
vá využila pro provoz letní zahrádky, propojené s dět-
ským a sportovním hřištěm. 

Obec v rámci přestavby nechala vyměnit zastara-
lé okno, vybudovali jsme nový odpad, osadili ohřívač 
vody, došlo k nezbytným stavebním úpravám, úpra-
vě elektroinstalace, a také k doplnění obkladů, parape-
tu a závěrečnému vymalování. Věřím, že se díky tomu 
zlepšily podmínky nejen pro novou službu výdejové-
ho okénka, ale i pro potřeby zahrádkářů.  (jp)
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ZÁBRADLÍ U OBECNÍHO ÚŘADU

Dlouholetým dluhem obce bylo osazení chybějící-
ho zábradlí za budovou obecního úřadu. To se po-
dařilo v minulém roce konečně napravit a díky spo-
lupráci s Michalem Vaňkem z Dobrušky jsme osadi-

li na míru vyrobené zá-
bradlí z ocelového pozin-
kovaného materiálu. Zá-
bradlí jsme vyměnili také  
u schodů, které propojují 
cestu s obecním úřadem. 
V tomto případě si slibu-

jeme větší pohodlí při pohybu chodců.

Souběžně se zábradlím byl osazen také nový poklop 
na sklad paliva u budovy obecního úřadu. Celkové 
náklady byly 143.000 Kč.    (jp)

BETONOVÁ ZEĎ NA KŘIŽOVATCE DOSTALA NOVÝ VZHLED

VELKOFORMÁTOVÉ OBRAZY ZDOBÍ KULTURNÍ DŮM

Díky spoluprá-
ci s Pavlem Mif-
kem jsme v loň-
ském roce ob-
novili grafickou 
tvorbu na betono-
vé zdi na křižovat-
ce. Původní ztvár-
nění bylo již vel-
mi vyčpělé, proto 
jsme se rozhodli 
přistoupit k nové 
realizaci, opět po-
mocí sprejů. (jp)

Do nově zhotoveného kulturního domu jsme v loň-
ském roce zakoupili dva velkoformátové obrazy. Au-
torem snímku je trutnovský fotograf Miloš Šálek, 
zhotovení na textilní obraz pak připravila trutnov-
ská firma CSI Distri, s.r.o. Obě plátna mají rozměry  

225 x 130 cm a patří k největším realizacím, které do 
té doby firma zhotovila. Zajímavostí je, že v případě 
zašpinění je možné obrazy vyprat v pračce a opět pou-
žít. Podobné obrazy budeme chtít zhotovit také do ji-
ných prostorů kulturního domu.  (jp)
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OPRAVENOU CESTU JSME OPRAVOVALI NESMYSLNĚ ZNOVU

VYMĚNILI JSME HLAVNÍ DVEŘE NA BUDOVĚ POŠTY

Po provedené opravě příjezdové 
komunikace k čp. 115 a k čp. 107 na 
Bavlňáku z konce roku 2022 jsme 
bohužel v první polovině roku loň-
ského řešili velmi nepříjemnou sku-
tečnost. Cesta byla poničena au-
tomobilem s nadměrným nákla-
dem, který tuto cestu zneprůjezd-
nil a znehodnotil celou provedenou 
stavbu. Řidič bohužel neodhadl sta-
vební kapacitu cesty a jen mě mrzí, 
že cesta určená prioritně pouze pro 
osobní dopravu byla využita v roz-
poru s informovaností místních  
k nadměrné dopravě. V letošním 
roce nás tak čeká osazení doprav-
ní značkou, bohužel slovní domlu-

vy jsou leckde krátké.
Obec nechala cestu promptně 

opravit zejména z důvodu, aby 
zde mohl fungovat především 
pohyb osob, ale i vozidel bez 
omezení. Došlo k k úpravě tech-
nologie a k nutnému zhotove-
ní opěry svahu, který byl poško-
zený. Následně mělo dojít k pro-
placení pojišťovnou, k čemuž se 
ústně zavázala. Bohužel se z této 
záležitosti stal zcela odstrašují-
cí případ komunikace s pojišťo-
vací společností, kdy jsme muse-
li řešit celou záležitost za pomoci 
právního zastoupení a nakonec 
mimosoudní dohody.  (jp)

Budova pobočky České pošty je i nadá-
le v majetku Obce Libňatov, přičemž stát-
ní podnik ji má od obce pronajatou. Pod-
le smlouvy zde má Česká pošta plnit nutné 
opravy a udržovací práce, které je zde po-
stupem času kvůli opotřebení nutné pro-
vádět. To je dáno platným smluvním zá-
vazkem, přičemž se bohužel toto v minu-
losti nikdy nedělo. Stavební výbor obce  
vloni po prohlídce konstatoval, že je celý 
objekt ve velmi nevyhovujícím technic-
kém stavu. Obec proto provedla výměnu 
vstupních dveří a opravu špalet, nicméně 
nákladnější opravy ani investice zde aktu-
álně neplánuje. Budoucí plány České pošty 
s pobočkou v Libňatově, která je využívá-
na minimálně, jsou nejasné.  (jp)
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Kultura v Libňatově pod patronátem obce

Letní kino v Libňatově je už tradicí, která patří k tep-
lým měsícům v roce. I přes masivní rozšíření po oko-
lí se v Libňatově těší stále velké oblibě, za což jsme my  
z pořadatelského týmu velmi rádi. V loňském roce 
kino s filmem Ostrov opět přivezl Svazek obcí Jestřebí 
hory, který nakoupil potřebnou techniku. Děkuji všem 
návštěvníkům, zejména pak pořadatelskému týmu za 
organizaci. Zajímavostí také je, že úvodní prezentační 
video vytvořil náš občan Jan Písařík mladší.

Pravidelně se během kulturní sezony snažíme zařa-
zovat také přednášky či jiná zajímavá povídání, která 
hostí kulturní dům. Vloni starosta obce povyprávěl o 
své cestě do afrického státu Gambie a seznámil poslu-
chače se životem místních lidí i s rozdílnými životní-
mi situacemi. Výtěžek z dobrovolného vstupného pu-
toval na pomoc lidí do Afriky a chudinské Asie.

Vystoupení Spolku divadelních ochotníků Diviš Žam-
berk se stal unikátním počinem v loňském roce, který 
diváci mohli vidět. Komediální představení Provaz o 
jednom konci s živou hudbou, která zahrála autorské 
písně, bylo skutečným kulturním balzámem. 

K dlouholetým tradicím patří slavnostní rozsvíce-
ní vánočního stromu. Už podruhé jsme symbolicky 
rozsvítili malou živou jedli řeckou, která je vysazená  
u prodejny. Kulturní program připravily zaměstnan-
kyně mateřské školy, samozřejmě společně s dětmi. 
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Údržba silnic opravila potoční zeď u křižovatky
Údržba silnic Královéhradec-

kého kraje v loňském roce opra-
vila potoční zeď v lokalitě u pro-
dejny. Na neuspokojivý stav této 
stavby obec upozorňovala dlou-
hodobě, o to více nečekaně za-
čala její oprava. Zeď byla očiště-
na od nánosů a v místě největ-
ší havárie došlo k očištění odlu-
pujícího se betonu a následnému 
předbetonování a úpravě kanali-
začních vývodů. 

Díky vstřícnosti zástupce majitele stavby jsme se nakonec domluvili také 
na úpravě povrchu mezi vozovkou a nově vybudovanou hlavou betonové 
potoční zdi, kde je zhotovený pás ze žulové dlažby, který plní funkci od-
stavného místa pro zastávku autobusu. Kromě toho byl osazený také nový 
pozinkovaný plot. Veškeré náklady šly za zhotovitelem stavby. (jp)
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Prodejna potravin v Libňatově

STŘECHA PRODEJNY JE NATŘENÁ A OPRAVENÁ

JAROSLAV PICH                                                               

Oprava klempířských prvků, komína a především 
nátěr střechy. To byly práce na budově prodejny, kte-
rými se v létě roku 2023 zabýval Jan Smola z Batňovic. 
Úprava střechy byla prvním nezbytným krokem před 
osazením fotovoltaických elektráren a zároveň pre-
ventivním opatřením před opotřebováním konstruk-
ce. Ta byla zároveň řadu let poničená od stromu, kte-
rý před lety před prodejnou spadl při větrné bouři de-
recho. Střecha je nyní opatřena dvěma celoplošnými 
nátěry, vyměněny byly okapy, rezaté části, opraven byl 
i komín na budově. Dále byla očištěna a opravena le-
penková střecha na přístavbě. Celkem jsme za materi-
ál a provedené práce zaplatili 180.000 Kč.

JAROSLAV PICH                                                       

Po opravě obecního úřadu, mateřské školy a kul-
turního domu je další nemovitostí v řadě, která si za-
slouží soustavnější pozornost ze strany obce, prodej-
na. Stavba, kterou občané vybudovali v 70. letech své-
pomocí v tzv. akcích Z, je technicky velmi stará. Nic-
méně jsem o to víc rád, že tu Dung Nguyen Dinh už 
šestým rokem provozuje obchod, v němž si každý z 
nás skutečně denně může nakoupit základní potravi-
ny, ale i drogerii a případně další sortiment. 

Kromě nátěru střechy, o němž píši níže, jsme v loň-
ském roce nechali zhotovit i nové polepy na výloho-
vá skla. V letošním roce pak dojde k osazení fotovol-
taických panelů s bateriovým úložištěm, které by nám 
měly pomoci s rozmělněním výrazného navýšení pla-
teb za dodávky silové energie, s nimiž se ve faktura-
cích nově budeme muset potýkat.

Podpora ze strany obce na provozu prodejny je sou-
stavná, a to včetně mého velmi osobního přístupu k 
provozovateli. S ním jsem v loňském roce například 
navštívil cizineckou policii, věnovali jsme se kontrole 
ze živnostenského úřadu, kontrole hygienické a další. 
Je obdivuhodné, jakou vietnamský obchodník dispo-

nuje povahou, protože všechny dokumenty i provoz-
ní záležitosti má v pořádku, což není u cizojazyčných 
obchodníků v jiných lokalitách vždy zvykem.

Obec samotná se i nadále podílí na provozu čás-
tí plateb za elektrickou energii. Toto vnímáme jako 
podporu samotných občanů, kteří si na rozdíl od ji-
ných vesnic mohou dopřát luxusu, že se na jeho úze-
mí prodejna nachází. V roce 2023 libňatovský obchod 
podpořil opět také Královéhradecký kraj, který část-
kou 60.000 Kč deklaroval, že mu podobně jako obci 
záleží na kvalitě života na venkově a že si uvědomu-
je, že prodejna často nebývá pouze místem, kde si lze 
nakoupit potraviny, ale i místem, kde se lidé setkáva-

jí a kde mohou potkat známé, jež by tře-
ba přes celý týden neviděli. To je mantra, 
kterou se snažíme držet i přes různé kom-
plikace, které s tím souvisí.

Vážím si každého z vás, kdo tuto situaci 
vnímá obdobně. Proto byla prodejna po-
stavena - aby ji místní využívali. Pokud tu 
nakupovat nebudeme, prodejna zanikne.
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Plánované akce obce v roce 2024
JAROSLAV PICH                                                               

Nejvýznamnější stavbou v roce 2024 bude přebudo-
vání parkoviště u obecního úřadu, na které bude nově 
navazovat chodník. Tato investice měla proběhnout 
již v roce minulém, nicméně se bohužel nenašel doda-
vatel na společnou veřejnou zakázku s Královéhradec-
kým krajem, který bude přestavovat sousední most. 
Podle únorových zpráv však v letošním roce o zakáz-
ku již zájem bude, a proto věřím, že realizace proběh-
ne. Čekat by nás měla opět velmi výrazná komplikace 
v dopravě, nicméně detailnější zprávy budu uveřejňo-
vat na internetu či vývěskách až poté, co budeme znát 
jméno dodavatele stavby. Proto Vás prosím, sledujte 
bedlivě od března všechna informační místa.

V roce 2024 bude dále dokončena zakázka na do-
dávku fotovoltaických elektráren. Ty osadíme na bu-
dovy obecního úřadu, mateřské školy a také prodej-
ny, kde bude také bateriové úložiště. Cílem je snížení 
energetické závislosti a šetření finančních prostředků 
za nákup elektřiny.

Obec letos zakoupí také nově vybavený vozík pro 
hasiče, na což bychom měli čerpat podstatnou dotaci 
přes Místní akční skupinu Království - Jestřebí hory. 
Tím se zvýší akceschopnost hasičské jednotky a zá-
roveň dojde k celkové obnově materiálního vybavení.

Zajímavou novinkou by pak mohl být nový ori-
entační a navigační systém, který by měl na území  
Libňatova vznikat. Jeho součástí budou naučné ta-
bule, směrové ukazatele a do budoucna i interaktivní 
herní a naučné prvky. Trasa by měla být atraktivní jak 
pro návštěvníky naší obce, tak i pro občany, rodiny s 
dětmi nebo lidi na vycházkách.

Na jaře pak dokončíme stavbu nového ohniště na 
dolním konci obce v lokalitě tzv. na potoce. Chys-
tat budeme drobnější úpravy na vodovodu a bude-
me chtít zavádět také další opatření, která povedou k 
úsporám energií v obecních budovách.

Zároveň s vyjmenovanými akcemi, které budou již 

PŘEDPOKLÁDANÉ NEJVÝZNAMNĚJŠÍ 
VÝDAJE OBCE LIBŇATOVV ROCE 2024

Fyzické realizace:
Parkování, chodník před OÚ 2.700.000 Kč
Vozík pro SDH Libňatov  1.100.000 Kč
   z toho dotace    800.000 Kč
Fotovoltaické elektrárny  1.900.000 Kč
   z toho dotace 1.100.000 Kč
Ohniště         50.000 Kč
Rekonstrukce osvětlení na OÚ      50.000 Kč
Orientační - navigační systém    400.000 Kč
Centrální vodo. šachta Bavlňák    200.000 Kč

Projektové dokumentace:
Čerp. stanice Tomkova studna   400.000 Kč
Chodník dolní konec    300.000 Kč
Chodník  úřad - prodejna    580.000 Kč
Úprava zahrady u MŠ    100.000 Kč
Pož. nádrže u pošty a Tomkových   170.000 Kč

zřetelné „fyzicky“, chystáme také důležité projektové 
práce v obci. 

V roce 2024 dokončíme projektové dokumentace 
na stavbu chodníků v dolní části obce, ta je chysta-
ná ve čtyřech etapách. Zde se již snažíme úzce spolu-
pracovat s občany, jejichž nemovitosti budou případ-
nou budoucí stavbou dotčené. Jsem šťastný za to, že 
všichni z vás, koho by se stavba chodníku v úzkém te-
rénu týkala, máte zájem tento bezpečnostní prvek do 
obce zařadit i přesto, že budeme muset třeba i překlá-
dat soukromé ploty, nebo dokonce opěrné zdi. Snaha 
vyhovět a hledat společné cesty jsou samozřejmě klí-
čové faktory. Za sebe musím slíbit, že se obec pocho-
pitelně bude snažit zajistit takovou kvalitu bydlení v 
případě vyvolaných úprav, aby byly provedené mini-
málně se zachováním současného standardu bydlení.

Už na jaře pak budeme mít dokončenou dokumen-
taci na stavbu nové čerpací stanice, která by do našeho 
vodovodu pumpovala vodu z Tomkovy studny. Chys-
táme i obnovu dětského hřiště u mateřské školy nebo 
dokumentace na přestavbu požárních nádrží.

Zastupitelstvo obce pak bude mít možnost hledat 
finanční prostředky na rozpracované a naplánované 
akce. Případně bude mít ideální příležitost využívat 
vhodné dotační programy, skrze které by projekty do-
kázalo spolufinancovat.
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Odpadové hospodářství je výzvou současnosti

klady na svozy musí promítat mezi občany. Jednodu-
chou rovnicí lze získávat reálná čísla k platbám. Část-
ka 550 Kč je jedna z nejnižších v okolí, kde funguje 
svozový systém srovnatelný s Libňatovem. V kontex-
tu všeobecného přeceňování si toho, prosím, dvojná-
sob važme a každý z nás pracujme s odpadem tak, aby 
se nám popelnice na nevytříditelný odpad (domovní 
popelnice) plnily jen velmi málo. Vždyť kontejnerů, 
kam lze ukládat papír, sklo, plasty, kovy, oleje, ale i trá-
vu nebo shnilé jídlo, máme po vesnici velmi mnoho.  
V roce 2024 navíc tyto popelnice budeme dále přidá-
vat. Posílíme počet popelnic u mateřské školy o nádo-
bu na kov, kov budeme sbírat i na dolním konci a zce-
la nové místo na plast, kov a papír vznikne u pošty.

Dalším krokem je, že jsme na začátku roku 2024 
opět zakoupili tašky na tříděný odpad. Tuto sadu  
v hodnotě 100 Kč jsme mezi vás rozdáváme už podru-
hé, proto, aby vaše chuť odpady třídit byla ještě větší. 

Věřte, že třídění není o ideologii či politice. Správný 
přístup k odpadům je vizitkou moderní společnosti a 
zodpovědného přístupu k přírodě, v níž žijeme.

JAROSLAV PICH                                                                                           

Statistiky vyprodukovaného množství odpadů  
v Libňatově jdou v posledních letech jednoznačně 
správným směrem - to znamená, že komunálního od-
padu ubývá a daří se nám velmi dobře třídit. 

V tomhle ohledu jsme jistě na vrcholu a na jedněch  
z nejlepších čísel v republice vůbec. Nicméně není 
třeba usínat na vavřínech, naopak musíme stále dě-
lat opatření, aby se nám vyhnula drastická zdražová-
ní, která souvisí s úpravou národní strategie týkající 
se odpadů. Předloňské hodnoty o množství komunál-
ního odpadu, které mohly být možná lehce zkreslené 
kvůli nestálosti vývozů spojených s rekonstrukcí hlav-
ní komunikace, totiž potvrdila čísla z roku 2023. 

Jak si můžete všimnout ve žluté tabulce, už podru-
hé jsme se v Libňatově dostali v otázce množství vyve-
zeného komunálního odpadu na hodnotu pod 110 kg 
na osobu. To je skutečně vynikající číslo. I díky němu 
zastupitelstvo rozhodlo o nezvyšování poplatků za 
odpad na letošní rok i přesto, že náklady obci budou 
stoupat, protože svozové firmy ceníky upravují. 

Záleží jistě na každém, kolik budeme v rámci ves-
nice platit za odpady. V konečném důsledku ale na 
nedisciplinovanost jedince budou doslova doplácet 
všichni. I přes soustavné vysvětlování této problema-
tiky vídám stále v popelnicích plasty i papíry, které je 
možné jednoduše odnést do popelnic na odpad třídě-
ný. Úplným zvěrstvem je pak vyhazování zeleně. Pra-
covníci tak nově dostávají instrukci, aby takové popel-
nice přestali vyvážet.

Stále totiž platí, že čím míň komunálního odpadu 
vyprodukujeme a zároveň čím více odpadů vytřídí-
me do barevných popelnic, tím menší cenová zátěž 
na nás jednotlivce v Libňatově bude. Obec totiž ná-

DO KALENDÁŘE:

Svoz nebezpečného odpadu
8. června 2024

Svoz elektroodpadu
14. - 16. června 2024

Svoz velkoobjemového odpadu 
13. - 15. září 2024

Svoz zeleného odpadu
V podzimních měsících dle počasí

KOMUNÁLNÍ ODPAD V LIBŇATOVĚ

Rok Množství Meziroční
změna

Množství
na občana

2017 99,81 t 23,65 % 279 kg

2018 96,16 t -3,65 % 263 kg

2019 73,72 t -23,34 % 204 kg

2020 50,21 t -31,89 % 139 kg

2021 49,05 t -2,32 % 133 kg

2022 38,87 t -20,26 % 104 kg

2023 41,16 t + 5,88 % 106 kg

Starostové z Úpicka navštívili v rámci odpadového 
vzdělávání jak skládku v Bohuslavicích u Trutnova, tak 
třídící linku v Rychnovku u Jaroměře.
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Sousedský masopust hostili v Maršově
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JAROSLAV PICH                                                                

Od 1. ledna 2024 bylo zastupitelstvo obce nuceno 
poměrně výrazně navýšit cenu za vodné. Hlavním dů-
vodem je zdražení dodavatelské ceny od Obce Mar-
šov u Úpice, od níž do Libňatova vodu nakupujeme. 

To je hlavní změna, která se týká vodovodního hos-
podaření v roce 2023. Ta nás bohužel postihla až ve 
druhé polovině prosince loňského roku, kdy jsme se 
o tomto faktu dozvěděli. Následná téměř čtrnáctiden-
ní práce přinesla alespoň vysvětlení podstaty tak vý-
razného navýšení ze strany dodavatele, potažmo také 
ze strany Obce Hajnice, kde se společný vodovodní 
zdroj nachází. Zastupitelstvo Obce Libňatov proto na 
posledním zasedání v roce 2023 rozhodlo o navýšení 
této ceny, která se přitom stále dalece ani neblíží sku-
tečným nákladům na provoz vodovodu v naší obci. 

K základní ceně za nákup vody (24,50 Kč) totiž na-
stupují další faktory, které cenu vody tvoří. Jsou jimi 
zejména náklady na energie, náklady na povinné vzor-
kování a jiné úpravy vody, které souvisí se zajišťová-
ním kvality dodávané vody, nebo povinná hlášení stá-
tu, s nimiž nám výrazně pomáhá provozovatel vodo-
vodu, kterým je společnost Vodohospodářské služ-
by RT z Horního Lánova. Do cenotvorby by se měly 
započítávat také náklady na výměny vodoměrů, kte-
ré probíhají kontinuálně, ale také opravy na hlavním 
řadu a podobně.

V Libňatově jsme zatím nikdy vodu pro občany ne-
dodávali za cenu, která by reflektovala všechny vy-
jmenované i další parametry. To je, prosím, potřeba 
si uvědomit. Jenom pro představu uvádím, že taková 
cena by se v současné době blížila 60 Kč/m3, přičemž 
mnohé z nákladů na opravy v této ceně nejsou ani na-
dále započítávány.

Zastupitelstvo na základě těchto skutečností nově 
rozhodlo, že se pokusí urychlit stavbu vlastní čerpa-

cí stanice s využitím vody z tzv. Tomkovy studny. 
Na začátku letošního roku bychom měli mít hoto-
vou projektovou dokumentaci, přičemž následně při-
stoupíme k žádosti o stavební povolení. V závislos-
ti na zajištění finančních prostředků bychom rádi za-
hájili také realizaci stavby. Ta se podle očekávání vy-
šplhá na částku v řádu milionů korun, přesto je cí-
lem vlastní soběstačnost a efektivní nakládání s finan-
cemi obce, které budou ve 100 % zužitkovány pou-
ze na zhodnocování vlastního majetku. Náklady na 
projektovou dokumentaci bude obec částečně hradit 
i z daru od zaniklého družstva Tomkova studna Lib-
ňatov. Od kdy by mohla nová čerpací stanice fungo-
vat, zatím nedokážu v tuto chvíli říct. Vše bude zá-
vislé na vyjmenovaných faktorech, ale i na převodu  
dotčených pozemků ze strany státu na obec.

Co se týče samotného provozu vodovodu v loňském 
roce, tak se nám úspěšně podařilo dohledat hned  
5 úniků vody, nejmasivnější z nich byl objeven v říj-
nu. Ty našel zaměstnanec obce i díky novému tech-
nickému vybavení, které jsme zakoupili.

Díky systému přenosu dat do elektronického pro-
středí v současné době víme, že na síti nemáme žád-
ný zásadní problém, kdy by nám z vodovodu odtéka-
lo nepřiměřené množství vody, které se nedá vyfaktu-
rovat majiteli. Tento systém budeme i nadále doplňo-
vat a zefektivňovat tak, abychom zbytečně neplýtvali 
veřejnými financemi a zároveň abychom měli co nej-
jednodušší přístup k datům o přebírané vodě.

Cena vodného se zvýšila na 40 Kč. Proč?
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rady Slovenska. Právě volby patřily k velkým tématům 
celé návštěvy, Slovensko totiž v předčasných volbách 
vybíralo nové poslance. Samozřejmě jsme ale srovná-
vali i situaci v obou regionech, v obcích a získávali in-
spiraci z odvedené práce.

V dalším programu jsme pak navštívili oblíbený Vi-
nianský hrad, kde jsme viděli velké posuny v prove-
dených pracích, prohlédli jsme si okolí Vinného jeze-
ra, kde jsme byli ubytovaní v Penzionu Prameň, nebo 
Zemplínskou Šíravu. Prohlédli jsme si také regionální 
centrum Michalovce a naučné stezky v obcích Oborín, 
kde jsme navštívili maďarskou restauraci, a Budkovce.

JAROSLAV PICH                                                               

Po čtyřech letech se libňa-
tovská výprava vydala v termí-
nu od 28. září do 1. října 2023 
do partnerské obce Trhoviš-
tě na východním Slovensku. 
Sedmičlenný tým Libňatová-
ků byl opět doplněn o partnery  
z Místní akční skupiny Králov-
ství – Jestřebí hory, kterou ob-
dobná družba spojuje s MAS 
Poondavie. Devatenáctičlenná 
skupina, v níž figurovalo také 
pět cyklistů, postupně navštívi-
la několik známých míst, i mnohé nové, kam v histo-
rii partnerství účastníci ještě nezavítali.

Velmi zajímavým vývojem od poslední návštěvy  
v roce 2019 prošla samotná obec Trhoviště. Zde vy-
rostla mateřská škola a komunitní centrum, které se 
věnují ve velké míře především soužití s romskými 
spoluobčany. Nákladný projekt podle starosty Róber-
ta Koby a ředitele místní školy Bohuše Jakubce přiná-
ší zajímavé výsledky při práci s Romy a při občanském 
soužití. V Trhovišti skupina dále navštívila také místní 
kostely, budovu obecního úřadu, kde v době návště-
vy finišovaly přípravy místnosti pro volby do Národní 

Úzká spolupráce s „MASkou“ pro obec i občany
JAROSLAV PICH                                                                 

Spolupráce Místní akční skupiny Království - Jes-
třebí hory (MAS KJH) a Obce Libňatov se v loňském 
roce opět velmi prohloubila. Základní partnerství 
spočívá v mnoha poradenských službách. Těch využí-
vá nejen obec jako taková, ale mohou ji využít i obča-
né, a to například díky aktuálním záležitostem, které 
se týkají energetiky. Výhodou je, že v organizaci pra-
cují mnozí Libňatováci (Jan Balcar, Iva Vašatová, Ka-
teřina Matesová Valdová), což je pro prvotní kontakt 
jistě o mnoho jednoduší. Proto neváhejte a obracejte 
se na tyto instituce v případě, že máte zájem řešit na-
příklad energetickou náročnost svého domu.

MAS KJH a Obec Libňatov vloni zorganizovaly také 
potravinovou sbírku, která byla předána Potravinové 
bance Hradec Králové. Díky prostředkům MAS se po-
dařilo u libňatovského obchodníka zakoupit trvanli-
vé potraviny v hodnotě 20.000 Kč, které následně pu-

DĚKUJEME ZA PŘIVÍTÁNÍ PARTNERŮM Z TRHOVIŠTĚ

tovaly k potřebným a finanční tísní ohroženým rodi-
nám.

Spolupráce na úrovni obce a místní akční skupi-
ny je pochopitelně významná i díky získávání finanč-
ních prostředků skrze dotace. Díky dotačním pro-
gramům, které jsou přes podkrkonošskou organiza-
ci administrovány, obec v současné době intenzivně 
jedná o získání podpory pro dvě významné investice  
v Libňatově. 

První by měla pomoci se zahájením stavby chodní-
ku, který vyroste podél nového parkoviště před obec-
ním úřadem už v letošním roce 2024. Druhá dotace je 
mířena na podporu vybavení jednotky dobrovolných 
hasičů. Zde by obec, za předpokladu splnění adminis-
trativních náležitostí, měla čerpat prostředky na po-
řízení vybavení pro jednotku SDH Libňatov. To bude 
umístěné v novém přívěsném vozíku za automobil a 
stane se součástí vybavení požární jednotky.



Sraz rodáků v červnu navštívili paralympijská
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Pamětní stuhu, která byla zhotovená pro připomín-
ku založení obecního kroniky Adolfem Dytrychem, 
umístil k obecnímu praporu pravnuk pana Dytrycha 
Marek Rosa.

Trojnásobná paraolympijská medailistka Šárka Pul-
tar Musilová z Trutnova seznámila přítomné se svou 
disciplínou lukostřelby. Libňatováci si následně moh-
li lukostřelbu také vyzkoušet. 

Aleš a Monika Kosinovi obdrželi 
Pamětní plaketu obce za pomoc 
ukrajinským uprchlíkům a zá-
chranu života Marie Maternové.

Slavnostní křest knihy Libňatov, kapi-
toly z dějin obce pod lesem Barchoviny, 
provedli Roman Reil, autor knihy, a sta-
rosta Jaroslav Pich.

Bývalí starostové Jiljí Kosinka a 
Jaroslav Tomeš obdrželi Pamět-
ní plaketu za svou dlouholetou 
činnost v čele obce.

Vystoupení dětí z místní mateřské školy a cvičenců z T. J. Sokol Libňatov.

Moderátorce Martině Adamů se  
slavnostním úvodem pomohla rodačka 
Šárka Teichmanová, která tlumočila do 
znakového jazyka.

Starosta Úpice Petr Hron, staros-
ta Havlovic Martin Kult a starostka 
Maršova u Úpice Monika Sacherová.

Zcela jedinečnou a novou  
knihu o Libňatově si moh-
li občané nechat podepsat  
přímo od autorů publikace.
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medailistka i královéhradecký hejtman
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Seniorské setkání ze tří obcí v Libňatově
Se sousedy z Havlovic a Mar-

šova u Úpice se podařilo v loň-
ském dubnu uspořádat v Lib-
ňatově setkání seniorů. Člen-
ky klubu seniorů, které se schá-
zejí v kulturním domě v Libňa-
tově, tak chtěly oplatit podob-
ná setkání do Havlovic, kam 
už roky jezdí. Zejména ve spo-
lupráci s havlovickým organi-
zátorem Miroslavem Malafou 
se pak podařilo uspořádat pří-
jemné odpoledne. Děkuji všem, 
kdo se podílel na organizaci, 
a také všem, kdo se této hezké 
akce zúčastnil.   (jp)
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Sociální výbor
jaroslav pich                                                   

Po komunálních volbách v roce 2022 došlo k usta-
novení nového sociálního výboru obce, který převzal 
na starosti veškeré záležitosti týkající se oslav život-
ních jubileí, vítání občánků a dalších záležitostí, kte-
ré se týkají nejen práce se seniory. Předsedou sociální-
ho výboru (dříve SPOZ) je Jan Balcar, který společně 
se svým týmem nastavil nová pravidla, která se snaží 
reflektovat jak požadavky doby, tak některých z Vás.

Cílem oslav významných životních jubileí je, aby-
chom všichni cítili sounáležitost s obcí, v níž žijeme 
a v níž jsme velmi často také prožili celý život, a to i v 
době, kdy se již vzhledem k různým okolnostem neza-
pojujeme do dění ve vesnici tak často, jako za pracov-
ně aktivního života. Zároveň na úřadě vnímáme, že v 
lecčems se doba posouvá, a proto není často vhodné 
vystrojovat hostiny každý rok jen proto, že se má při-
jít gratulovat. Často totiž slýcháme, že nejmladší seni-
oři se jako důchodci ještě necítí. Nu, budiž Vám to sa-
mozřejmě ještě dlouhé roky přáno.

Velmi příjemné je, že se při setkáních u jubilantů 
často potkávají lidé věkově z různých generací. A za-
tímco starší mají chuť vzpomínat, mladší gratulanti 
mohou přinášet nové informace z vesnice nebo získá-
vají obdiv k lidem, s nimiž se vídají méně často. Dů-

ležitou součástí setkávání je také předávání novinek  
z úřadu nebo ze spolků.

Velkou novinkou v Libňatově vloni bylo, že obec 
uspořádala setkání seniorů nazvané Odpoledne pro 
starší a dříve narozené. Společné setkání nejstarších 
sousedů má přidanou hodnotu v tom, že není potřeba 
v podstatě nijak moderovat. Generační přátelé si totiž 
mají vždy o čem povídat. Slavnostní den v kulturním 
domě, který jsme uspořádali ke dni seniorů, se pod-
le ohlasů velmi osvědčil. Letos ho uvedly fotografie ze 
života v obci, letecké záběry vesnice, představení lout-
kového divadla Kozlík a také vystoupení dětí z libňa-
tovské mateřské školy.

A protože dobré věci se mají udržovat, setkání v le-
tošním roce opět na začátku října rozhodně zopaku-
jeme. Tím dávám možnost všem, kteří v roce 2023 na 
premiéře chyběli, aby této jedinečné chvíle využili pro 
setkání také. Budeme se těšit!

KDY CHODÍME GRATULOVAT:

Kulatá a půlkulatá výročí  
(70, 75, 80, 85, 90 a více let)

Osobní gratulace s předáním daru

Nejubilanti nad 70 let
Gratulace od Obce Libňatov doručená  

do poštovní schvánky

Nejubilanti nad 80 let 
Osobní gratulace s předáním daru

Nejstarší občankou v Libňatově je paní Olga Jirásková, která v loňském roce oslavila už své 92. narozeniny.  
Nejstarším Libňatovákem - mužem je pak Jaroslav Kábrt, který výročí svého narození slavil už podevadesáté.
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Jan Písařík mladší je od loňského roku v týmu libňa-
tovské mateřské školy. Převzal správu internetových 
stránek, které sám vytvořil. Hendikepovaný občan, 
který se pohybuje na invalidním vozíku a je odkázaný 
na pomoc svého tatínka, je velmi činný a pomáhá také 
obci při různých nahodilých potřebách. Honzo, díky!

Kromě knihobudky je nově k bezplatnému půjčová-
ní knih možné využívat také dvě police v kulturním 
domě. Jedna je umístěna přímo na chodbě pohostin-
ství, druhá v klubu seniorů. Knihy jsme získali díky 
spolupráci s Městskou knihovnou v Trutnově.

Drobné práce v budově mateřské školy zajistily opravu 
opadávající omítky v herně.

Jedinečné setkání zastupitelů obcí Libňatov a Mar-
šov u Úpice se v loňském roce podařilo uspořádat  
v našem kulturním domě. Velmi milá diskuse se to-
čila okolo připravované rekonstrukce silnice 3. třídy  
v Maršově, ale také okolo spolupráce při pořádá-
ní kulturních, sportovních i jiných akcí. Obě vesnice 
jsou velmi provázané nejen příbuzenskými, ale i přá-
telskými vztahy, a proto je cílem společná koordinace 
termínů nebo střídání pořadatelství, jako tomu je tře-
ba v případě masopustu.

Drobnou úpravou prošel v loňském roce park  
u prodejny potravin. V dalším dosazování a obnově 
bychom rádi pokračovali i nadále.
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Jarní práce na poli u Vítových.

Ukrajinka Světlana se synem Romanem bydleli 14 
měsíců po útěku ze země v domě manželů Kosino-
vých. Rodina s těžkým životním osudem nakonec 
Českou republiku opustila, přesto věřím že na dob-
rosrdečnost mnoha Libňatováků jen tak nezapomene.

Pracovníci ZS Svobodné Havlovice z kraje roku 2024 
řešili únik krav po okolí. I díky obětavým zaměst-
nancům se zvířata vrátila do prokopnuté ohrady. Na 
snímku Radek Petira z Libňatova.

Prostřednictvím MAS Království - Jestřebí hory jsme  
v loňském roce věnovali potraviny do Potravino-
vé banky Hradec Králové. Tyto potraviny v hodnotě 
20.000 Kč jsme přitom předtím nakoupili v libňatov-
ské prodejně.

Černá vlajka na budově 
úřad na počest bývalé-
ho místostarosty Josefa 
Teichmana, který v roce 
2023 zemřel.

Tomáš Bydelský z Trutnova na základě článku v novi-
nách začal přispívat ze svého důchodu na provoz pro-
dejny v Libňatově. Díky ojedinělému dobročinnému 
činu jsme navázali s činovníkem trutnovského šacho-
vého oddílu navázali spolupráci a v červnu proběhl v 
Libňatově historický první šachový turnaj.

Trička v obecních barvách 
je možné si v různých veli-
kostech zakoupit na obec-
ním úřadě. Využijte toho a 
propagujte Libňatov!
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T. J. Sokol Libňatov
KATEŘINA MATESOVÁ VALDOVÁ                                                         

T. J. Sokol Libňatov navázal v roce 2023 
na aktivity, které se pod jeho hlavičkou ko-
nají již od roku 2010. Opět jsme zaštítili 
tréninky ve stolním tenise všech věkových 
kategorií, Velikonoční turnaj ve stolním te-
nise, tenisovou ligu, tenisový turnaj i cvičení rodičů s 
dětmi, stejně tak jako nesportovní aktivity: sokolský 
výlet do Jizerek, sbírku „Krabice od bot“, úklid obce 
v rámci Dne Země nebo předzvěst sletového roku – 
Sokolskou štafetu. Také jsme měli historicky první-
ho účastníka Župního přeboru v lyžování na Novém 
Hrádku – Honzu Kadaníka! Všechny akce se vydařily 
a konkrétnější informace se dozvíte v dalších článcích. 
Tím pozitivním je také to, že se členská základna stále 
rozrůstá – rok 2023 jsme končili se 45 členy.

Rok 2024 je pro celou organizaci Sokola v České re-
publice rokem sletovým. Celkově začala příprava na 
Slet Sokolskou štafetou. Ta se v Libňatově konala 21. 
září a byla tzv. dostředná; začala v těch nejvzdáleněj-
ších jednotách, aby byla zakončena v neděli 1. října na 
nádvoří Tyršova domu v Praze, kam doputovaly jed-
notlivé štafetové kolíky ze všech zapojených jednot. 

Župa Podkrkonošská-Jiráskova se štafety také 
účastnila a zapojila se tak do příprav sletu.

Samotný XVII. všesokolský slet s podtitu-
lem „Slet spojuje“ se koná od 30. 6. do 5. čer-
vence 2024 a libňatovskou jednotu bude re-
prezentovat hned několik generací cvičenců 

– od mladšího žactva se skladbou „Sokolhraní“, přes 
předškoláky ve skladbě „Mravenci“ a také dorostenky 
a ženy se zapojí do skladby „Leporelo“. Všem těm, kte-
ří se na nácvicích podílejí, patří velký dík!

Libňatovský Sokol se sletu nebude letos účastnit po-
prvé. Podle obecní kroniky se sletu v Praze účastnil 
poprvé roku 1938 se 14 účastníky přímo na cvičení v 
Praze a teď už má sokol za sebou i slety v letech 2012 
a 2018. Úplně prvním byl ale slet okrskový pořádaný 
přímo v Libňatově v roce 1932, kdy na zahradě u hos-
tince Josefa Elsnera cvičilo 453 sokolů. 

Plánem do roku 2024 je hlavně úspěšně reprezento-
vat na sletu v Praze, zaštítit akce, které pořádáme – a 
stále také úspěšně spolupracovat s ostatními spolky v 
obci a s obcí samotnou, které děkujeme za podporu 
všech našich akcí. Více o jednotě naleznete na www.
libnatov.cz v sekci spolků.

IVA VAŠATOVÁ                                                                    

Víkend 13. – 15. října 2023 patřil tradičnímu pod-
zimnímu putování. Tentokrát do Jizerských hor, do 
penzionu Lestarka v Kořenově. Na chatu jsme dorazi-
li postupně a večer jsme strávili společnou zábavou a 
přípravou programu na další den.

Sobotní ráno naše náčelnice jednoty Petra Endli-
chová zahájila ranní rozcvičkou. Rozcvičeni a posíle-
ní vydatnou snídaní jsme vyrazili na výpravu do Har-
rachova. Byl to nenáročný výlet pro všechny, cesta 
vhodná i pro nejmenší účastníky. Část z ní nám zpří-
jemnila Liščí stezka pro děti. Někteří plnili různé úko-
ly a jako správní sportovci trénovali tělo. Poblíž vodo-
pádů udělala radost chata s občerstvením.

Navštívili jsme nejstarší fungující sklárnu na světě 
s unikátní brusírnou poháněnou transmisemi a vod-
ní turbínou, druhé největší sklářské muzeum v České 
republice a minipivovar. Dospělí ochutnali pivo z har-
rachovského minipivovaru a při prohlídce všichni ob-
divovali řemeslnou zručnost sklářů a trochu závidě-
li pitný režim v pracovní době. Sklářům u pecí je do-
voleno minerály doplňovat pivem – slouží k tomu os-

mička Huťské. V pivovaru se vaří i silné přírodní ležá-
ky – světlý František a tmavý Čerťák. 

Harrachovské sklo míří do celého světa, většinu 
piva prodá majitel v restauraci ve sklárně.

Letošní výpravy se zúčastnilo 26 členů a jejich blíz-
kých. Kdo přijel, neprohloupil. Všichni jsme si spo-
lečně užili krásnou přírodu i skvělou zábavu.

Sokolíci vystoupali k mumlavskému vodopádu
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Hledáme nové talenty v ping pongu 
Od října se mladí stolní tenisté stěhují do sálu kul-

turního domu. Pravidelné čtvrteční tréninky navště-
vuje 7 chlapů a dorostenců, kteří s velkou bojovností 
měří mezi sebou síly. Nejstarší chlapci se už netrpělivě 
připravují na souboje s dospěláky. Pokud máte doma 

Krabice od bot - Výzva pro libňatovské sokolíky
Ve čtvrtek 23. listopadu jsme se opět zapojili do cha-

ritativní sbírky Krabice od bot. Tato sbírka odstarto-
vala 20. listopadu a trvala do úterý 5. prosince. Jejím 
cílem je obdarovat a potěšit děti v tíživé situaci. Sa-
mozřejmě, že z vybírání, přípravy a balení dárků jsme 
měli radost i my. Společně jsme zabalili 22 dárečků 
pro děti ve věku od 1 do 15 let. Tyto dárky poputují do 
rodin ohrožených chudobou, ubytoven a azylových 
domů v České republice. Věříme, že jsme splnili přá-
ní mnoha dětí a zkrášlili jejich rodině vánoční svátky. 
Pomáhat potřebným má smysl. Děti se o tom učí ne-

jen v rodinách, ve škole, ale i v Sokole. Vědí, že je dů-
ležité myslet i na ostatní a pomáhat si. (Iva Vašatová)

Ano, určitě jsme Libňatov rozběhali i v roce 2023. 
Tento rok se nesl více ve znamení individuálních vý-
běhů, ale to nic nemění na tom, že se pořád hýbeme a 
baví nás to. Vždyť běh je pro člověka jeden z nejpřiro-
zenějších pohybů.

Absolvovali jsme i tři charitativní běhy. Nejdřív 1. 
dubna byl Safari běh ČSOB ve Dvoře Králové nad La-
bem. Běžely se 2 km, 5 km nebo 10 km. Nejmladší 
člen Petr Balcar běžel poprvé 2 km a ze závodu si od-
vezl krásnou medaili. Další závod byl Charitativní běh 
na Špince, který se konal v sobotu 20. května. Poča-
sí bylo luxusní, podmínky a organizace na úrovni a 
my už se teď chystáme na další ročník, který proběh-
ne 18. 5. 2024. Poslední charitativní běh „Běh pro hos-
pic“ byl odstartován 16. září 2023 a hostem byla čes-

Rozběháme Libňatov
ká atletka, tyčkařka 
a stříbrná mistry-
ně světa z roku 2007 
Kateřina Baďurová. 

Naše běžecká sku-
pinka „Rozběháme 
Libňatov“ je stále 
aktivní. Příspěvky, 
které vkládáme, nás 
motivují a povzbu-
zují. Běh nepřináší jenom užitek, ale i radost. Při běhu 
můžeme i relaxovat a nasávat novou energii, která nás 
dřív nebo později posune k vysněnému běžeckému 
cíli. Každý uběhnutý kilometr si užíváme na maxi-
mum.    (Veronika Balcarová)

chlapce nebo děvče ve věku 9 - 12 let se zájmem o ten-
to sport, tak je možné ho od října 2024 přivést mezi 
nás. Těšíme se na vás.   (Jan Balcar)
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Tenisový turnaj ve čtyřhře

JIŘÍ KLEMENT                      

V sobotu 12. 8. 2023 pro-
běhl již patnáctý tenisový 
turnaj čtyřher žen a mužů 
pořádaný T. J. Sokol Lib-
ňatov. Na libňatovský kurt 
si našlo cestu 16 mužů  
a 10 žen, což byl slušný zá-
klad pro společně strávený 
tenisový den. Termín se po-
dařilo vybrat úplně dokona-
le a i když ještě v týdnu pr-
šelo, o víkendu byl kurt regulérní. Následující víkend 
propršel…takže opět děkujeme tam nahoru.

Náhodné rozlosování dvojic bylo provedeno jako 
již tradičně den před turnajem v místním pohostin-
ství (toho času přesunutého do prostor hřiště u poš-
ty). Tím byl zajištěn hladký průběh samotného klá-

ní. Složení jednotlivých deb-
lů pak bylo zveřejněno pří-
mo na kurtu, kdo se zúčast-
nil losování, ten měl již jasno 
předem. Náhoda svedla do-
hromady papírové favority i 
páry, od kterých nikdo nevě-
děl, co čekat. Nutno říct, že 
některé silné týmy vyloženě 
vyhořely, což dalo šanci ji-
ným, ale v tom je krása teni-
su.

Systém turnaje byl jedno-
duchý. Ženy i muži odehrá-
li své zápasy způsobem kaž-
dá dvojice s každou ve svých 
vlastní skupinách, což ná-
sledně rozhodlo i o koneč-
ném umístění. Víc ani časo-

vý harmonogram neumož-
nil. Hrálo se na jeden set do 
4 gamů s případným tie-bre-
akem. V plánu bylo ode-
hrát neuvěřitelných 38 zápa-
sů. A i když se poslední zá-
pas odehrával pod umělým 
osvětlením, kdy již světelné 
podmínky nebyly nejlepší, 
zvládlo se to.

A jaké byly konečné výsledky v soutěži žen? První 
místo obsadily favoritky Jitka Teichmanová s Anetou 
Zelinkovou, které zvítězily ve všech svých zápasech. 
Pro někoho překvapivě druhé vybojovaly Pavlína Bej-
rová s Ivou Pichovou. A pro někoho překvapivě až tře-
tí místo obsadily Petra Endlichová a Yvona Fribelová.

Mezi muži si nejlépe vedli Lukáš Borůvka s Jiřím 
Klementem, kteří v důležitých chvílích dokázali podr-
žet jeden druhého a dotáhnout všechny své zápasy do 
vítězného konce. Druzí skončili Šimon Novák s Ivo-
šem Teichmanem, kteří zaznamenali dvě prohry. Třetí 
místo získali Ondra Vašata s Josefem Vlčkem.

Jako vždy se pokračovalo za doprovodu hudby do 
nočních hodin, i když náročný den výkony na parketu 
trochu znehodnotil. Občerstvení po celou akci zajiš-

ťovala Milena Gabrielo-
vá. Poděkování patří jí i 
všem zúčastněným – te-
nistům za předvedené 
výkony a divákům, kte-
ří přišli podpořit snahu 
hráčů a věřím, že jsme si 
to všichni společně uži-
li. Velký dík náleží rov-
něž Obci Libňatov, kte-
rá tenisové aktivity  
podporuje.
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JIŘÍ KLEMENT                                                                  

V roce 2023 se uskutečnil v pořadí 14. ročník Lib-
ňatovské tenisové ligy pořádané T. J. Sokol Libňatov. 
Do soutěže se přihlásilo 10 žen a stejný počet mužů. 
Celkově tak množství účastníků oproti loňsku mír-
ně kleslo, na druhou stranu se však v soutěži objevi-
ly nové tváře. 

Muži i ženy měli zápasy odehrát v jedné skupině, což 
představovalo porci devíti zápasů pro každého. To při 
rovnoměrném rozdělení do celé sezóny není nic, co 
by se nedalo zvládnout. O pořadí rozhodovalo množ-
ství získaných bodů ze vzájemných duelů. 

V lize mužů si opět nejlépe si vedl obhájce prven-
ství Luboš David, který vyhrál všechny zápasy. Ve 
dvou utkáních musel rozhodnout až třetí set, ale teni-
sový um byl na straně Luboše, který bohužel ohlásil, 
že se příští sezóny nezúčastní. To však může být hoze-
ná rukavice ostatním hráčům, aby se poprali o uvol-
něný zlatý stupínek. Druhé místo obsadil Tomáš Va-

šata, a to díky lepšímu vzá-
jemnému zápasu s třetím Ji-
řím Klementem.

V soutěži žen nejvyšší stu-
pínek obsadila obhájkyně 
Petra Endlichová. Návrat na 
kurty zvládla výborně Aneta 
Zelinková, která brala stří-
brné umístění a jako jediná 
dokázala vzít alespoň set cel-
kové vítězce. Třetí skončila 
rovněž výborně hrající Jitka 
Teichmanová.

A teď trocha oblíbené sta-
tistiky. Ženy odehrály do-
hromady celkem 45, tedy 
100 % ze svých zápasů, což 
je opět obdivuhodný vý-

kon.  Muži se v letošní sezó-
ně v počtu odehraných zá-
pasů polepšili a z celkových 
45 zápasů odehráli 36, což je 
84 % a představuje význam-
ný posun oproti loňským  
36 %. Doufám, že v roce 2024 
bude toto číslo ještě lepší.

Na závěr sezóny se vždy koná tradiční vyhlášení ví-
tězů spojené s losováním o vítěze tenisové rakety pro 
jednoho z účastníků. Při podzimní dekoraci vítězů se 
v losovačce štěstí usmálo opět na Petru Endlichovou, 
která si tak k poháru přibalila i nové tenisové náčiní.

Děkujeme všem, kteří se účastní brigád na teniso-
vém kurtu a všem, kteří podporují a mají svůj podíl na 
rozvoji tenisu v Libňatově. Poděkování patří zejména 
obci Libňatov, která se nejen finančně podílí na akcích 
pořádaných jménem T. J. So-
kol Libňatov. V roce 2024 se 
budeme opět těšit na hojnou 
účast při soutěžích pořáda-
ných na antukovém hřišti.

Na závěr bych chtěl vyzvat 
všechny příznivce tenisu i 
začátečníky, aby neváhali a 
přihlásili se do dalšího roč-
níku tenisové ligy. Případ-
ně je kurt k dispozici i ostat-
ním zájemcům. Na strán-
kách obce je možné sledo-
vat aktuální obsazenost. Klí-
če jsou k dispozici přímo na 
kurtu ve schránce s číselným 
kódem. Se žádostí o rezerva-
ci a přístup na kurt se na mě 
neváhejte obrátit.

Tenisu nazdar!

Tenisová liga 2023
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vyřazovacích bojích. 
Ve finálovém zápase 
již dvojice Jan Kosin-
ka, Jiří Klement sahala 
po vítězství, ale Standa 
Friebel s Tomášem En-
dlichem ukázali svou 
zkušenost a ziskem 
čtyř setů v řadě otoči-
li zápas a mohli tak sla-
vit zisk prvního místa. 
Druhou pozici získa-
li Dominik Endlich s Tomášem Vašatou a bronzový 
post patřil Ivoši Teichmanovi s Jaroslavem Pichem ml. 

Sportovní den se opět protáhl do večerních ho-
din. Za celý den totiž byla odehrána porce 101 zápa-
sů! Osobně považuji za turnaj za velice vydařený, jak 
z pohledu počtu zúčastněných, tak množstvím krás-
ných utkání. 

Děkujeme soutěžícím za účast a těšíme se, že příští 
turnaj se opět sejdeme v hojném počtu. 

Sportu a stolnímu tenisu v Libňatově zdar!

JIŘÍ KLEMENT                                                                    

Tradiční Velikonoč-
ní turnaj ve stolním tenise 
pod záštitou T. J. Sokol Li-
bňatov se v roce 2023 vrá-
til ke svému běžnému po-
velikonočnímu termínu a 
proběhl v sobotu 15. dubna  
v místním kulturním 
domě. Rovněž po všech 
omezeních souvisejících s 
pandemií a rekonstrukcí 
kulturáku probíhaly v ob-
dobí před turnajem obvyk-
lé čtvrteční tréninky, na 
které více či méně pravi-
delně docházelo okolo patnácti stolních tenistů.

Vzhledem k přihlášení i několika juniorů se počet 
účastníků turnaje vyšplhal až na celkové číslo 22, což 
je nejvyšší účast za posledních deset ročníků. Všechny 
tenisty a pár tenistek tedy čekal dlouhý, náročný den, 
ale s tím se vždy počítá a počtu hráčů je přizpůsoben i 
systém turnaje a množství zápasů.

Hráči byli náhodně rozlosováni do tří skupin a pod-
le výsledků v nich postoupili do následné vyřazovací 
části, tzv. pavouka. Výsledky ve skupině ještě tolik ne-
znamenají, ale mohou napovědět, jak by se mohl tur-
naj vyvíjet. Nutno říct, že favorité ve skupinách vesměs 
potvrdili předpoklady a postoupili z předních umístě-
ní. Play off je však ošidné a jediné zaváhání znamená 
konec. Nejlépe dokázal nervy na uzdě udržet obháj-
ce vítězství Tomáš Endlich, který ve finále porazil 3:0 
Ondřeje Zvaru. Třetí skončil postupně se v turnaji lep-
šící matador Standa Friebel, který zvítězil 3:1 nad Ji-
řím Klementem. 

Po skončení soutěže jednotlivců bylo nalosováno 
osm párů pro čtyřhru. Ty ve dvou skupinách nejpr-
ve odehrály vzájemné zápasy a následně se utkaly ve 

Turnaj ve stolním tenisu
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IVA VAŠATOVÁ                                                         

K příležitosti tohoto ekologického svátku se tradič-
ně sešla početná skupina z T. J. Sokol Libňatov a vy-
razila do okolí obce. Organizátoři připravili osvětu 
pro nejmenší a doprovodný program související s po-
znáváním okolní přírody a její ochranou. Smyslem je 
připomenout si důležitost třídění, recyklaci odpadu a 
zodpovědné chování k přírodě.

Ve 14:00 jsme se sešli u mateřské školky a rozdělili 
se do 4 skupin. Vybaveni igelitovými pytli, rukavice-
mi a taškami, jsme se pustili do náročné práce. 

Odpadků bylo hodně, ze-
jména pak v příkopech u sil-
nice směrem na Maršov. Je 
to nekonečný příběh, u kte-
rého se nikdy nedá říci, že 
je práce definitivně hotová. 
O tom se přesvědčila skupi-
na, která se vracela stejnou, 
již uklizenou, cestou. Někdo 
neukázněný znečistil právě 
uklizený úsek schválně roz-
trhaným papírem – asi po-

zdrav, který do přírody rozhodně nepatří. „Je smutné, 
že je pořád hodně těch, kterým je nepořádek v příro-
dě lhostejný. Je to nekonečný boj“, řekla Dáša Teich-

Na jaře slaví naše planeta svátek, a to Den Země

manová – účastnice úklidové akce. 
Přinesený odpad jsme vytřídili do plastu, papíru, 

skla a železa. Svázané pytle zůstaly podél silnice. Ve 
všední den byl zaměstnancem obce odpad svezen na 
jedno místo, odkud ho odvezla svozová firma. Nave-
čer jsme se všichni potkali u altánu na dolním konci, 
kde jsme akci vyhodnotili, sdíleli si zážitky s kuriózní-
mi nálezy a opekli buřty. 

Opět jsme se shodli, že nejlepší odpad je ten, který 
nikdy nevznikne.

Akci uspořádal T. J. Sokol Libňatov a obec Libňa-
tov ve spolupráci se Studentským parlamentem MAS 
Království – Jestřebí hory, o. p. s.

Sletová štafeta proběhla Libňatovem
IVA VAŠATOVÁ                                                         

Libňatovská jednota se už potřetí zapojila do sokol-
ské Sletové štafety. Ve čtvrtek 21. 9. 2023 v 17 hodin 
dorazil štafetový kolík do altánu na dolním konci Lib-
ňatova, kde čekal na sestry a bratry sokolíky. Společně 
si zaběhli Sletovou štafetu na běžeckém okruhu dlou-
hém cca 128 m, a to celkem 21x, což bylo 2688 m!

Při fajn posezení se všichni seznámili s chystaný-
mi aktivitami do konce roku 2023 a s plány na blížící 
se XVII. všesokolský slet. Odměnou byly buřty, limo, 
pivo a sladká tečka.

Sletová štafeta symbolicky odstartovala nácvik sle-
tových hromadných skladeb a celý sletový rok 2023–
2024. Tento cvičební rok bude pro Sokol výjimečný. 
Bude to rok plný příprav na velkou sokolskou slávu, 
na XVII. všesokolský slet, který se bude konat na za-
čátku července 2024. Do sletových skladeb se z naší 
jednoty již zapojily dorostenky a ženy. Skladbu Lepo-

relo doprovází svými písněmi Ewa Farna a cvičenky 
si v ní zacvičí jógu, aerobik a dojde i na akrobacii.

Památeční stuha s názvem T. J. Sokol Libňatov se za 
pomoci sokolů z Podkrkonošské-Jiráskovy župy do-
stala v sobotu 23. 9. 2023 až do Tyršova domu do Pra-
hy. Těšíme se společně na nadcházející XVII. všeso-
kolský slet 2024.
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VĚRA KLEMENTOVÁ a IVA PICHOVÁ                                                                      

Do roku 2023 jsme vstoupili spolu s našimi malý-
mi sokolíky poněkud netradičně, a to rozdáváním vá-
nočních dárečků, které z důvodu nemoci dětí nemoh-
lo proběhnout v prosinci. V zimních měsících jsme se 
snažili užívat radovánek na sněhu. Na jaře, kdy se o 
slovo přihlásilo sluníčko, jsme podnikli několik pro-
cházek do přírody spojených s plněním různých úko-
lů, ať už sportovních či vědomostních, při kterých děti 
musely zapojit kromě těla i své bystré hlavičky.

Na konci června děti a některé šikovné maminky 
prezentovaly naši jednotu na Srazu rodáků obce Lib-
ňatov. Na čtyři rytmické dětské písně předvedly cviče-
ní na nářadí s gymnastickými a taneční prvky, ve kte-
rém se obě skupiny cvičenců vzájemně prolínaly a do-

plňovaly. Diváci 
pak jejich vyda-
řené vystoupe-
ní odměnili ob-
rovským potles-
kem. Ještě jed-
nou velké díky 
všem malým 
i velkým, kte-
ří se do přípra-
vy ochotně za-
pojili. 

A protože let-
ní prázdniny už začaly pomalu ťukat na vrátka, zakon-
čili jsme cvičební rok tajným výletem po okolí. Před 
létem jsme se rozloučili opékáním buřtíků na teniso-
vých kurtech, kde si děti stihly naposledy zařádit, než 
nás vyhnal velký liják.

Nový cvičební rok jsme zahájili v říjnu, po tradič-
ní školkové drakiádě. Pěkné podzimní počasí jsme co 
nejvíce využívali ke cvičení a hrám na hřišti. S přícho-
dem podzimu jsme postupně přesunuli naše aktivity 
do kulturního domu. 

Oproti loňskému roku se naše členská základna vý-
razně rozrostla o nové členy. Hlavním důvodem je pří-
prava na XVII. Všesokolský slet, který se bude konat 

Cvičení rodičů s dětmi

v Praze ve dnech 
30. 6. – 5. 7. 2024. 
Máme v plánu zú-
častnit se této spo-
lečenské událos-
ti roku vystoupe-
ním ve skladbě  
Sokolhraní, kte-
rá je určená pro 
mladší žactvo, a 
zároveň si společ-
ně užít neopakovatelnou atmosféru, která k tomuto 
sportovnímu svátku bezesporu patří. 

Abychom uspokojily všechny zájemce o naše cviče-
ní, rozdělily jsme děti na dvě skupiny. První parta je 
složená ze starších předškoláků a mladších školáků, 
kteří se připravují na sletová vystoupení, druhou tvo-
ří rodiče s dětmi. Obě cvičení probíhají v úterý odpo-
ledne. Cvičení dětí od podzimu navštěvuje okolo tři-
ceti dětí, z toho 19 je zapojených do sletové přípravy.

Těsně před Vánoci jsme se společně rozloučili s cvi-
čebním rokem 2023. Na závěrečné cvičení jsme se se-
šli v mateřské škole, hráli jsme pohybové hry, zazpíva-
li si vánoční koledy, ochutnali vzorky vánočního cuk-
roví a samozřejmě k nám nezapomněl přijít i Ježíšek, 
aby dětem přinesl drobné dárky. 

Na závěr bychom Vám chtěly do roku 2024 popřát 
pevné zdraví, hodně štěstí, spokojenosti a radosti  
z pohybu. 

POZVÁNKA NA KRAJSKÁ 
SLETOVÁ VYSTOUPENÍ:

       18. 5. Dvůr Králové
         2. 6. Hradec Králové
         8. 6.  Nový Hrádek
       16. 6. Pardubice

CELOSTÁTNÍ SLET:
  30. 6. –  5. 7. Praha
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Libňatováci věnovali třem králům štědré dary
JAROSLAV PICH                                                      

V sobotu 6. ledna 2024 procházeli Libňatovem opět 
Tři králové. Díky neutuchajícímu elánu Ivy Pichové a 
Dáši Teichmanové se opět podařilo sestavit čtyři mlá-
dežnické skupiny koledníků, které trpělivě putovaly 
po libňatovských domácnostech s prosbou o příspě-
vek do celonárodní sbírky, která probíhá už od roku 
2001.

Chtěl bych poděkovat Vám všem, kdo jste se zapojili 
do peněžní Tříkrálové sbírky, která se na území Libňa-
tova konala. Celkem se ve dvou pokladničkách vybra-
lo 16.732 Kč, které charita rozdělí mezi sociální služby 
a lidi, kteří jsou závislí na pomoci druhých.

Sbírku u nás opět organizovala Oblastní charita  
z Náchoda. Výnos Tříkrálové sbírky je tradičně z nej-

větší části věnován na podporu záměrů pro lidi v nou-
zi. Jde o různé formy podpory a pomoci pro nemocné, 
lidi se zdravotním postižením, seniory, matky s dětmi 
v tísni a pro další jinak sociálně potřebné. Většina vy-
koledovaných prostředků zůstává v regionu, kde byly 
vybrány. Z výtěžku sbírky zůstává 65 % Charitě, která 
koledování zorganizovala, 15 % využije na své projek-
ty diecézní Charita, 10 % je použito na pomoc potřeb-
ným v zahraničí, 5 % jde na celostátní projekty a zá-
konných 5 % na režii sbírky.
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Sbor dobrovolných hasičů Libňatov
MICHAL SOUČEK                                                                    

První akcí roku byla vý-
roční valná hromada, 
kterou jsme uspořádali  
13. ledna v nově zrekon-
struovaném kulturním 
domě, kde jsme shrnuli 
uplynulý rok. Předali jsme 
ocenění dlouholetým čle-
nům, zasloužilému hasi-
či panu Michalu Galuščá-
kovi a Josefu Teichmano-
vi. O týden později v so-
botu 21. ledna jsme uspo-
řádali tradiční ples, k tanci a poslechu zahrála skupi-
na Kosťa a spol., na hosty čekala bohatá tombola, čle-
nové připravili i drobné občerstvení v podobě jedno-
hubek, plesu se zúčastnilo cca 80 návštěvníků. V led-
nu bylo doplněno i vybavení naší výjezdové jednotky 

o kompresor, kameru do 
auta a opasek pro zajiště-
ní při práci ve výškách.

Únor byl ve znamení 
školení výjezdové jednot-
ky, která se konala každé 
pondělí v kinosále ve Rty-
ni v Podkrkonoší, témata 
byla následující: Zajíma-
vé výjezdy (požár Hřen-
sko,..), příčiny požárů, 
poskytování informací a 
komunikace s médii a na-

konec zdravověda. V sobotu 25. února pak proběhlo 
školení řidičů skupiny C, kteří vlastní profesní průka-

zy a musí tak být pravidelně každoročně proškolová-
ni v autoškole pana Mazala. 10. února jsme taktéž po-
gratulovali k životnímu jubileu 60 let života našemu 
členovi Jaroslavu Pichovi, který dělal dlouhou dobu 
pokladníka. Zároveň jsme obdrželi i písemné podě-
kování od obce Mikulčice, kde naše členka Renata Ze-
linková a její bratr opravovali střechy zničených tor-
nádem dne 24. června 2021.

7. března jsme uspořádali pro řidičskou veřejnost 
přednášku pana Mazala. V pondělí 27. března jsme 
měli letošní první výjezd, vlivem deštivého a větrného 
počasí spadnul strom přes cestu do Svobodného až na 
garáž manželů Zaňkových v Dubině.

V dubnu jsme uspořádali již tradiční pálení čaro-
dějnic, pro které jsme zvolili ozkoušený prostor mezi 
„plecháči” u mateřské školy. 

V květnu se konal v Maršově Federálův memoriál, 
kde naši muži sestavili dvě družstva a vybojovali 3. a 
4. místo. V sobotu 13. května jsme sesbírali železný 
šrot v obci, svezli jsme celkem 2 780 kg železa. V úterý 

ZE ZÁSAHŮ VÝJEZDOVÉ JEDNOTKY SDH LIBŇATOV
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Dobrovolní hasiči uspořádali tradiční pálení čarodějnic opět na prostranství u školky a fotbalového hřiště.

30. května obec hostila komisi v soutěži Vesnice roku, 
kde několik našich členů taktéž pomáhalo s prezenta-
cí obce a zároveň jsme s naším dopravním automobi-
lem provezli komisi obcí.

V sobotu 3. června odpoledne jsme uspořádali dět-
ský den, na který jsme v neděli 4. června po roční pau-
ze navázali soutěží O pohár starosty obce Libňato-
va. Krom dětského dne se v sobotu konalo též okres-
ní kolo požárního sportu v Trutnově. Družstva mužů 
i žen své soutěže vyhrála a postoupila do krajského 
kola. To se konalo 17. června v Hradci Králové, kde se 
ženy umístily na místě 3. a muži na 4. místě. 

10. června byl opravdu soutěžní den, kdy naši zá-
vodníci zvládli 3 soutěže v jeden den a to Východo-
českou hasičskou ligu v Havlovicích, kde se pokus 
boužel nepovedl. Ve večerních hodinách pokračovali 
v Havlovicích noční soutěží. Ve stejný den se též ko-
nala soutěž ve Slatině, kde jsme získali 6. místo. 

Velkou akcí v obci, na které jsme se spolupodíleli, 
byl Sraz rodáků, jenž se uskutečnil 24. června, zde 
jsme pomáhali se stavbou parketu a stavěním stanů, 
samozřejmostí byl i náš příspěvek v obsáhlém progra-
mu, kde jsme ukázali trochu z naší činnosti. 

1. července se soutěžní tým zúčastnil jizerské ligy  
v Dubenci, bohužel výsledkem snažení byl neplatný 
pokus. Ve státní svátek ve středu 5. července jsme vy-

čistili koupaliště, akci jsme pojali jako zkoušku výjez-
dové jednotky, která byla příležitostí si osahat techni-
ku co máme ve výjezdu. Poslední letošní soutěží zá-
vodního týmu byly 8. července Velichovky, kde se bo-
hužel opět nezadařilo.

18. srpna se konalo letní kino, kde jsme zajišťovali 
občerstvení společně s Milenou Gabrielovou. 

Na konci srpna nás 
ale bohužel zastih-
la smutná zpráva, kdy 
nás 25. srpna navždy 
opustil v 80 letech Jo-
sef Teichman. S ním 
jsme se rozloučili v 
úterý 5. září ve 14 ho-
din ve smuteční kapli 
v Úpici.

V pátek 8. září pro-
běhlo na stanici HZS 
v Trutnově cyklic-
ké školení velitelů, za 
účasti pouze Micha-
la Součka, velitele druhého družstva po složení této 
funkce Petrem Bejrem stále hledáme. V sobotu 9. září 
jsme uspořádali tradiční soutěž Libňatovský pohár  
v ZPV, kterého se zúčastnilo 5 hlídek mladších a 5 hlí-
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který jsme odklidili společně s profesionálními hasi-
či z Trutnova. Během vánočního volna jsme proved-
li každoroční inventuru v hasičské zbrojnici a kůlně 
u hřiště, kde kontrolujeme majetek jak náš, tak i ten 
svěřený obcí.

V roce 2023 jsme čerpali dotace Královéhradecké-
ho kraje, které jsme použili na financování činnosti.  
Z těchto dotací jsme pořídili notebook pro potřeby 
evidence sportovní činnosti, nově vyžadované od aso-
ciace sportovních klubů a chybějící druhou mobilní 
toaletu. Vyrobeny byly terče pro vzduchovou střelbu, 
toho se zhostil starosta sboru Zdeněk Vít.

dek starších žáků.
14. října jsme uspořádali na tenisovém kurtu spor-

tovní odpoledne pro členy a jejich rodiny,  kde se kro-
mě volejbalu a míčových a vědomostních her mimo 
jiné i ogrilovalo a dopíjel se sud.

V úterý 21. listopadu proběhlo školení „pilařů” na 
Rýzmburku. V sobotu 25. listopadu jsme provedli 
kontrolu hydrantové sítě ve složení Aleš Hejna, Ane-
ta Zelinková a Pavel Borůvka.

25. prosince těsně před druhou hodinou ranní nás 
vzbudil druhý letošní výjezd, kde jsme jeli odklidit 
spadlý vzrostlý dub přes silnici na začátku Maršova, 
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HASIČI V ROCE 2023 POŘÁDALI TAKÉ DĚTSKÝ DEN

DĚTSKÝ DEN 2024

V roce 2024 pro vás dětský den přichystají členky libňatovského spolku Český červený kříž. 
Naplánujte si do svých diářů 1. červen.

Těšíme se na Vás!
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PAVEL A VERONIKA BORŮVKOVI                                

Schůzky v klubovně na začátku roku byly ve 
znamení procvičování uzlů na blížící se okresní 
soutěž, která se uskutečnila na apríla v Radvani-
cích. Začali jsme také procvičovat nová pravidla 
vydaná pro celoroční činnost mládeže a dorostu. 

Během února jsme odevzdali výtvarné a lite-
rární práce do soutěže Požární ochrana očima 
dětí. Tyto jsme odeslali na okresní sdružení do 
Trutnova k vyhodnocení. Martin Tomek ve své 
kategorii zvítězil, Jakub Krčmář obdržel čestné 
uznání.

DUBEN
Během dubna se nám za pomoci dorostenců 

podařilo sestavit a rozmístit překážky, přičemž násle-
dovala běžecká a technická příprava na seriál v šede-
sátkování a ostatní soutěže.

První kolo šedesátkování proběhlo v Malých Svato-
ňovicích na fotbalovém hřišti za pěkného slunečného 
počasí. Na trať jsme vyslali všech našich 9 závodníků.

KVĚTEN
Druhé kolo v bězích na 60 metrů s překážkami  pro-

běhlo na hřišti ve Vlčicích. Dráha nám nesedla jako 
na předchozích závodech, i když byla připravena vel-
mi dobře. Štěstí se nám tentokrát malinko vyhnulo.

ČERVEN
První červnovou sobotu proběhlo okresní kolo do-

rostu tentokrát spolu s okresním kolem dospělých na 
stadionu v Trutnově. Do soutěže jsme vyslali závodní-
ky a závodnice v kategoriích jednotlivců. Zároveň dva 
závodníci doplnili družstvo mužů.

Hned druhý den po okresním kole dorostu následo-
vala domácí soutěž v požárních útocích v Libňatově – 
O pohár starosty obce Libňatov, první soutěž zařazená 

Činnost mládeže

do poháru OORM Trutnov. Na domácí půdě máme 
natrénováno, náš čas nestačil pouze na vítězné druž-
stvo z Dubence, kdy jsme závod prohráli kvůli slab-
šímu výkonu soutěžního stroje PS 12 bez úprav, sou-
peři používají PS 15. I přes to je druhé místo výbor-
ný výsledek. Jak je známo, na domácí půdě se zpravi-
dla nedaří.

Další soutěží byly opět požární útoky, nicméně pre-
miérově noční v Arnultovicích. Na tyto závody jsme 
odjížděli po ukázce na Srazu rodáků, který se ten-
týž den konal v Libňatově na hřišti. Bohužel nás bylo 
pouze 6, oproti běžným 7 závodníkům. Radek na po-
slední chvíli onemocněl. Na místě jsme si zapůjčili ná-
hradního závodníka z arnultovického družstva, kte-
rý i bez společného tréninku Radka zastoupil. Stejně 
jako na domácí soutěži jsme dokončili útok jako dru-
zí za vítězným Dubencem.

Okresního kola hry PLAMEN jsme se letos pro malý 
počet závodníků neúčastnili.

ČERVENEC - SRPEN
Následoval tradiční prázdninový oddych, který 
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sloužil k načerpání nových sil na podzimní část se-
zony. Sešli jsme se až koncem měsíce srpna, proto-
že nás čekal víkendový „dvojboj“, a to sobotní útoky  
v Choustníkově Hradišti a nedělní šedesátky v Hos-
tinném. Prázdninová pauza nám očividně prospěla, 
protože jsme si v Choustníkáči zaběhli osobní rekord, 
neboli nejrychlejší čas sezony v požárním útoku. Ča-
somíra se zastavila na čase 18:82. Opět druhé místo 
za natuněnou dubeneckou patnáctkou. Cestou zpět 
jsme přemlouvali vedoucího, aby nám na příští závo-
dy půjčil „dospěláckou“ mašinu. Prosba se však neuja-
la, zřejmě by nám to utrhlo všechny končetiny.

ZÁŘÍ
Týden na to proběhly další šedesátky v Radvanicích. 

Nejhorší závod sezony, co se organizace a počasí týče. 
Opět nás zde postihl déšť, do toho neustále nefungo-
vala časomíra a kvůli opakovaným startům se závod 
neúměrně natahoval. Na konci jsme prokřehlí chtě-
li urychleně odjet domů a opět zklamala naše techni-
ka Ford Transit, který měl vybitou baterii. Za pomo-
ci startovacích kabelů a vozidla paní Pavlíny Bejrové 
jsme auto oživili. Velmi děkujeme za pomoc.

9. září 2023 proběhl další ročník ZPV u nás v Libňa-
tově. Ačkoli došlo k úpravě a vydání nových směrnic 
pro Hru plamen, domácí soutěž se běžela ještě tak-
zvaně „postaru“. Tudíž nebyla účast velká jako v pře-

dešlých letech, proto-
že se náš závod nedal 
považovat za generál-
ku na následující okres-
ní kolo. I tak jsme si 
soutěž užili, postavili 
jsme na start dvě hlíd-
ky starších v počtu tří 
členů. K radosti domá-
cích fanoušků a rodičů 
se obě hlídky umístily 
na stupních vítězů. Šta-
fetu dvojic jsme navíc 
ovládli stejně jako ZPV 

a získali 1. místo.
30. září proběhlo okresní kolo v Závodě hasičské 

všestrannosti a brannosti, které pořádal premiéro-
vě Dubenec. Závod se běžel podle kompletně nových 
pravidel. Závodníci na trase absolvovali 7 soutěžních 
stanovišť v tomto pořadí: střelba, orientace v terénu, 
uzlování, brannost, požární ochrana, první pomoc a 
ochrana obyvatelstva. V nejmladší kategorii příprav-
ka nás reprezentovala ve smíšeném družstvu (Hajni-
ce – Libňatov) Dita Borůvková. Tento „pidi“ tým ob-
sadil 1. místo a zapsal se do novodobé historie ZHVB. 

V kategorii starší jsme na start postavili jednu hlíd-
ku. Při premiéře jsme obsadili 4. místo. Podle našich 
představ se nevydařila především střelba. 

Celkem se závodu účastnilo 13 hlídek. Zároveň se 
hodnotily kroniky kolektivů, kde jsme si o stupínek 
polepšili a získali jsme 3. místo, což se nám v celé his-
torii kroužku mladých hasičů nikdy nepodařilo. Dě-
kujeme především našim maminkám, které se podíle-
ly na dopsání chybějících stran.

ŘÍJEN
Druhá říjnová sobota otevřela nový ročník v šede-

sátkování, a to v Horním Lánově. Čekala nás opět 
kvalitně připravená dráha a k vidění byly velmi kvalit-
ní výkony. Natálce a Vendy se podařilo prolomit po-
prvé hranici patnácti vteřin.

20. října 2023 jsme pozvali naše rodiče na Sportovní 
odpoledne, kde si mohli vyzkoušet disciplíny, ve kte-
rých soutěžíme. Rodiče bojovali s velkým zápalem. 
Nebyl pro ně problém překonat překážky v podobě 
nízkého břevna, lavičky, zapojit rozdělovač s hadice-
mi, či přenést hasicí přístroj. Dále si vyzkoušeli stří-
kání ze džberové stříkačky na cíl. V neposlední řadě si 
vyzkoušeli i kompletní štafetu požárních dvojic. 

Na jarní měsíce pro rodiče připravíme další trénink, 
a to požárního útoku, který jsme nestihli. Při plnění 
disciplín jsme si užili sousty legrace. Na závěr této po-
vedené akce jsme si společně ogrilovali klobásy a pár-
ky.

27. října 2023 proběhl výlet do Trutnova na výstavu 
modelů kolejišť a vláčků. Výstava se nám velice líbila. 
Účastnili se jí i noví 
zájemci o členství  
v kroužku.

LISTOPAD
Pavel Borůvka se 

zúčastnil pravidelné-
ho školení vedoucích 
mládeže v Radvani-
cích. Pak jsme spo-
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lečně s kamarády z Hajnice vyjeli na zimní stadion 
do Dvora Králové nad Labem, kde jsme si společně 
zahráli hokej a absolvovali jsme dovednostní soutěže  
v bruslení, které připravili vedoucí Pavel Borůvka a Ja-
roslav Borůvka z SDH Hajnice.

24. listopadu 2023 se neslo ve znamení slavnostní-
ho vyhlášení celkových výsledků přeborníka v šede-
sátkování a vítězů poháru OORM Trutnov v požár-
ních útocích. Tento akt proběhl poprvé při příležitos-
ti Shromáždění představitelů sborů dobrovolných ha-
sičů okresu Trutnov. 

Vyhlášeni byli závodníci v nejlepší desítce celkové-
ho pořadí a z Libňatováků si tak ceny odnesli:

Družstvo starších – 2. místo za požární útoky
V kategoriích jednotlivců pak:
 Dita Borůvková - 6. místo
 Michal Krčmář - 6. místo
 Natálie Tomková - 5. místo
 Radek Langer - 9. místo

PROSINEC
Další činností během prosincových kroužků byl 

především úklid a zazimování překážek, dále štípání 

VÝSLEDKY
v soutěžích jednotlivců v roce 2024:

1 2 3 4 5 6 7

Michal Krčmář 19. 8. 17. 7. 5. 28.

Patrik Vít 19. 10. 19. 12.

Matěj Švandrlík 24. 30. 41. 20. 21. 14.

Martin Tomek 4. 1.

Tomáš Zelinka 3. 1.

Natálie Tomková 2. 2. 6. 7. 10. 5.

Vendula 
Grosspitschová

14. 18. 42. 13. 13. 9.

Dita Borůvková 14. 20. 6. 13. 2.

Šimon Kroužel 16. 21. 17. 14. 29.

Jakub Krčmář 26. 33. 18. 15.

Radek Langer 2. 4.

Patrik Langer 17. 13. 12. 7.

Místo konání jednotlivých závodů:
1. Radvanice - Uzlovka
2. Malé Svatoňovice - běh na 60 metrů
3. Vlčice - běh na 60 metrů
4. Trutnov - Okresní kolo dorostu
5. Hostinné - běh na 60 metrů
6. Radvanice - běh na 60 metrů
7. Horní Lánov - běh na 60 metrů

dřeva pro vytápění a úklid vnitřních prostor a oko-
lí klubovny.

Rok 2023 jsme zakončili posledním setkáním na 
„vánočním“ kroužku. Hostem byl i starosta obce Li-
bňatov Jaroslav Pich, který nám přišel poděkovat za 
reprezentaci obce. Ke konci následovalo překvapení  
v podobě návštěvy rodičů, kteří předali našemu ve-
doucímu Pavlu Borůvkovi trofej s názvem „Cena ro-

dičů Pavlu Borůvkovi za 
vynikající práci s dětmi“. 
Okolo 19. hodiny jsme 
si popřáli zdraví, štěstí a 
spokojenost do nového 
roku a rozešli se domů.

Závěrem bychom rádi 
poděkovali našim ve-
doucím, rodičům, fa-
nouškům, obci Libňa-
tov, Sboru dobrovolných 
hasičů Libňatov a Krá-
lovéhradeckému kraji za 
podporu.
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JAROSLAV PICH                                                           

Celkem 7 týmů se v roce 2023 zapojilo do soutěže 
Havlovického svazu malého fotbalu. Mužstva se roz-
dělila do dvou skupin – Havlovické ligy a Bulas ligy. 
Líté boje se odehrály zejména v naší tradiční soutě-
ži Havlovické lize, kde se mezi sebou poměřily čtyři 
týmy z blízkého okolí. Vítězem se nakonec stal spo-
jený tým Laviny Lhoty Červený Kostelec a Astratexu 
Studnice. Výrazně obměněný tým Libňatova, za kte-
rý po většinu času nastupovali 
hlavně místní hráči, včetně ně-
kolika nových a mladých tvá-
ří, skončil v dlouhodobé soutěži 
třetí. Zároveň jsem moc rád, že  
s námi stále mají chuť hrát fot-
bal i kluci po padesátce, což je v soutěži také výjim-
ka. Nejlepším střelcem týmu byl s 8 góly Petr Luštinec.

Kromě dlouhodobé soutěže jsme pak absolvovali i 
několik turnajů. V létě jsme odehráli Ligový pohár, 
z něhož jsme díky vítězství postoupili na Pohár vítě-

zů pohárů, který se tentokrát hrál 
v Ostravě. Tam nakonec odjel tým, 
který byl složený především z hrá-
čů z vyšších soutěží a který dopl-
ňovali Libňatováci v menším po-
čtu, protože termín kolidoval s 
mnoha akcemi v okolí. Turnaj ve 
Slezsku se hráčům povedl. Cen-
né bylo vítězství nad domácím tý-

mem, který následně do-
kráčel až do finále. Nic-
méně jiný skalp už jsme 
nezískali i přes vyrovna-
né  vývony a cesta turna-
jem skončila před brana-
mi čtvrtfinále.

Fotbalisté čekají na restart i mladou generaci

Na závěr sezony jsme se pak poměřili v Havlovicích 
opět na regionální úrovni. Bohužel tady se Barchova-
nu vůbec nedařilo a i přes papírové předpoklady na 
vítězství skončil tentokrát bez výhry úplně poslední.

K úspěchům pak osobně řadím i to, že jsme na jaře 
dokázali v Libňatově uspořádat utkání mezi ženatými 
a svobodnými. První zápas přitom vyhráli ženatí 6:3, 
ten druhý pak naopak svobodní 7:5.

Tabulka Havlovické ligy v roce 2023

Umístění Z V R P Skóre Body

1.
Lavina Č. 
Kostelec / 
Studnice

12 10 0 2 41:24 30

2.
Ležák Česká 

Skalice
12 7 2 3 42:19 23

3. Libňatov 12 4 2 6 39:34 14

4. BIOM Úpice 12 1 0 9 16:71 3

Ligový pohár - Konečné pořadí
1. Barchovan Libňatov
2. Lavina / Studnice
3. Ležák Česká Skalice
4. Bulánek Batňovice
5. Vetim Rtyně
6. BIOM Úpice

Superfinále - Konečné pořadí
1. Ležák Česká Skalice
2. Lavina / Studnice
3. Bulánek Batňovice
4. BIOM Úpice
5. Barchovan Libňatov

Pohár vítězů pohárů České republiky

Výsledky ve skupině:
 Roura Fellas Praha - Libňatov 2:1
 Ostravský Zábřeh - Libňatov 1:2
 Libňatov - Véska Olomouc 3:4
Osmifinále:
 FC Lucián Praha - Libňatov 3:2
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VĚRA KADANÍKOVÁ                                                                

Už několik let uplynulo, 
co bylo naší prioritou vždy 
na začátku roku uspořádat 
zahrádkářský ples. Toto už 
se nekoná, ale snažíme se 
něco jako organizace pro 
naše občany vymýšlet.

Rok 2023 jsme tedy zača-
li navštívením naší téměř 
nejstarší členky Alenky 
Endlichové, která má naro-
zeniny hned po Novém roce a předáváme u těchto vý-
ročích tradičně malou pozornost.

Výroční členská schůze se konala 26. února v pro-
storách místního pohostinství. Každoročně jsou zvá-
ny i místní spolky a zahrádkáři ze sousedních orga-

nizací. Plán práce sestavujeme tak, 
aby se akce nepřekrývaly s akce-
mi jiných organizací a účast byla 
vždy co největší. Plánujeme také 
každý rok nějaký výlet tam, kde je 
něco zajímavého k vidění a hlavně 
kde jsme ještě nebyli a mohlo by 
tam být něco k inspiraci. Nabízí-
me poté vždy volná místa okolním 
vesnicím, aby byl autobus, který si 

objednáme co nejvíce zaplněný.
29. dubna 2023 jsme uspořádali výlet do Polska. 

Tentokrát jsme požádali pana Poláška ze Rtyně v Pod-
krkonoší, aby nám poradil s 
výletem do Polska - má totiž 
spořádáním zájezdů zkuše-
nosti. Byl nám dobrým ko-
mentátorem i průvodcem 
po celou dobu tohoto zá-
jezdu. Trasa vedla do Lázní 
Ščavno a po prohlídce tamní promenády naše cesta 
vedla na zámek Ksiaz. Před zámkem už byla okouz-

Rok u zahrádkářů

lující výzdoba a uvnitř jsme viděli krásně vyzdobe-
né prostory. Bylo se opravdu na co koukat. Ve ven-
kovním parku a kolem celé cesty bylo spousta pro-
dejců s nejrůznějšími suve-
nýry a bohatým občerstve-
ním. Zájemci navštívili ješ-
tě nedaleký hřebčín. Dále 
jsme kousek popojeli a zaví-
tali do palmových skleníků. 
Po prohlídce a občerstvení  
v jejich cukrárně se naše cesta už ubírala k domovu. 
Počasí bylo sice jako na houpačce, ale štěstí nám na-
konec bylo nakloněné a liják se spustil, když už jsme 
byli všichni v autobuse. Na tento výlet nás jelo 41.

V loňském roce se pořádal po 13 letech Sraz rodá-
ků, na kterém se naše organizace chtěla být také nápo-
mocná. Nabízelo se v tomto letním období nachystat 
něco sladkého a dobrého plného vitamínů, proto jsme 
nakoupili jahody a připravili jahodovou dřeň se šle-
hačkou k prodeji.

Začátkem července se konalo v altánu na potoce po-
sezení s opékáním špekáčků. Už podruhé jsme se tu 
sešli v přátelské atmosféře k opékání buřtů.

V září jsme vyrazili na kolách do Vestce na jejich 
posvícenskou kachnu, další zastávky pak byly ještě na 
Hořičkách u hřiště a v Mezilečí. Uspořádali jsme také 
víkendovou výstavu ovoce a zeleniny. Návštěvnost 
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byla slušná, ale jelikož se urodilo málo jablek, nebylo 
se v tomto sortimentu čím moc pochlubit. Stoly jsme 
ale přesto zaplnili, i když ne tolik ovocem, ale spíše ze-
leninou a květinami z místních zahrádek. Úrodu sní-
žila zima a větry začátkem dlouhého a větrného jara, 
které trvalo až téměř do konce května.

Koncem měsíce září už začal provoz moštárny. 
Manželé Hejnovi se moštování věnují už po několi-
káté a soustředí se vždy zájemce na určité dny. Letos 
ani přes slabší úrodu nezaháleli. Vymoštovalo se oko-

lo 800 litrů.
Poslední naší akcí 

bylo už tradiční pose-
zení. Tentokrát to bylo 
pod názvem Poma-
zánky a saláty. Kaž-
dý, kdo přinesl nějaký 

vzorek na ochutnávku, dostal pozornost a malý dárek. 
Celkem bylo k ochutnání 35 vzorků pomazánek a 17 
vzorků salátů. Na této akci se nás vždycky sejde vel-

ké množství ať už jen pro ochutnání, ale i se svými vý-
robky a za to jme moc rádi.

 Děkujeme Obci Libňatov za finanční podporu, kte-
rou nám poskytuje na pořádání těchto akcí. Náš velký 
dík patří také všem lidem, kteří se zúčastňují pořádání 
a uskutečňování naší činnosti. Přejeme, ať je baví to, co 
dělají - tím myslím zkrášlování svého obydlí, výzdoba 
parapetů na oknech i výsadba kolem domů. Projížďka 
hezkou vesnicí je přece vizitka každého z nás.

CESTOVÁNÍ S LIBŇATOVSKOU VLAJKOU

Před historickou budovu Parlamentu v 
maďarském hlavním městě Budapešť při-
vezli vlajku Vašatovi.

Krásy kanadských hor vlajka vyrazila po-
znávat s Jitkou a Ivem Teichmanovými a 
Lenkou s Milanem Antošovými za Šár-
kou Teichmanovou, která v severoame-
rickém státě žije.

Africký ostrov Zanzibar a 
místní suchozemské želvy 
vlajka navštívila s Lenkou 
a Jaroslavem Pichovými.

Minulý rok v létě jsme se naše 
parta rozhodla, že bychom rádi za-
čali posilovat. Po domluvě se sta-
rostou, který zajednal místo pro 
posilovnu v kulturním domě, a So-
kolem, jenž financoval stroje a po-
můcky, byl náš „Čarodka“ Gym ofi-
ciálně spuštěn na konci listopadu. 
Naše parta tvořena 5 členy Soko-
la se schází v Gymu 5x týdně a do-

Sokolové rozjeli zkušební provoz posilovny
držujeme pravidla, abychom vše 
udržovali v čistotě a v pořádku. 
V posilovně je široká škála vyba-
vení, pro trénování různých par-
tií na těle – záda, nohy, ruce, ra-
mena.

Cvičení je pro každého nejlepší 
možnost, jak se udržovat v kondi-
ci a být vždy fit – Ve zdravém těle, 
zdravý duch!    (Marek Kadaník)
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MARIE KULDOVÁ                                                            

Tak jako každý rok, tak 
i v roce 2023 jsme naplá-
novaly plno akcí a snaži-
ly se je uskutečnit. Na za-
čátku roku proběhla výroč-
ní schůze s plánem na celý 
rok.

V březnu jsme k Mezi-
národnímu dni žen daro-
valy všem členkám a že-
nám, které jsou samy, malý 
dárek z perníku a kytičku. 
Všem obdarovaným se lí-
bilo, že na ně nezapomíná-
me.

Začátkem března byly členky společně s Eliškou 
Krieglerovou na besedě v naší mateřské školce, kde 

si společně povídali o růz-
ných úrazech a nemocech 
a hlavně jak těmto věcem 
předcházet. Největší zába-
vou bylo obvazování růz-
ných poranění, ať už hlavy 
nebo rukou.

Také jsme připravi-
ly karneval, na který při-
šlo více než 60 dětí. Hud-

bu opět zajistil pan Kábrt z Malých Svatoňovic, kte-

Český červený kříž v Libňatově

rý to s dětmi opravdu umí. Děti si to náramně užily a 
cenu z tomboly dostal každý, kdo vydržel až do konce. 
Byly jsme velice rády, že má karneval takový úspěch.

Jarní výstava se stala již tradicí, a tak se návštěvní-
ci kochali a i zakoupili malé pozornosti. Podobnou 
tradicí je i květnový Den rodiny. Na něm vystoupily 
děti z naší mateřské školky, talentovaní žáci ze ZUŠky  
v Úpici a vystoupení obohatily i Boubelky z Mezilečí. 

Zajistily jsme i prodej kytiček na podporu léčby ra-
koviny. Naše skupina prodala kytičky za krásných 
4.436 Kč. Zdravotní dozor jsme pak zajišťovaly na 
Srazu rodáků, který se konal 24. června.

Výlet jsme měly v plánu 21.října, ale pro nezájem se 
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nekonal. I přesto se pak vyskytnou výčitky, že se ni-
kam nejezdí. Výlet by byl opravdu jedinečný a škoda, 
že se neuskutečnil.

V následujícím týdnu Helena Mádrová opět rozvez-
la dýně, aby se děti a rodiče vyřádili na jejich vydla-
bání. Společně jsme je rozsvítili 29. října. K občerst-
vení byl čaj a perníčky a opět se našly unikátní výtvo-
ry, které ještě nějakou dobu dělaly výzdobu v parčíku 
u prodejny.

Sousedské posezení jsme trochu odložily, protože 
naše hospůdka byla v rekonstrukci. Ale i tak se vyda-
řilo. Navštívili nás obyvatelé ze sousedních obcí, kte-
rým se to moc líbilo. Hudbu a vystoupení nám zajisti-
ly Boubelky se svým dýdžejem Alešem.

Na konci roku jsme připravily Adventní výstavu, 

kde byly sál i pódium naplněné drobnými výrobky, 
které se moc líbily. Na ochutnání byly vánočky, cuk-
roví a perníčky, na které si děti mohly namalovat vá-
noční motivy.

 Do nového roku vám všem za místní skupinu Čes-
kého červeného kříže v Libňatově přeji mnoho úspě-
chů, pohody a hlavně pevné zdraví.
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IVA PICHOVÁ                                                                   

Staré lidové rčení platí u nás ve školce beze zbytku 
a naprosto přesně a dokonale vystihuje všechny děti 
i celkové klima u Kaštánků i Dubínků. Při hře totiž 
všichni zapomeneme na všední starosti, a i ten největ-
ší neposeda se při zajímavé a napínavé hře stává klid-
ným, spokojeným andílkem.

Po celý rok nebyla ve školce o nejrůznější hry  
a s nimi spojená dobrodružství nouze, přesně podle 
oblíbeného sloganu.

K
KARNEVAL - oblíbený masopustní týden s nejrůz-

nějšími převleky zábavnými aktivitami, průvod tra-
dičních masek po vesnici za zpěvu masopustních pís-
ní a říkadel

KROUŽKY, které mají své stálé místo ve školním 
vzdělávacím programu – Hudební kroužek s flétnič-
kami, Angličtina hrou, Šikovné ručičky, keramika 

D
DEN ZEMĚ – každoroční dubnový úklid okolí ma-

teřské školy a silnice směrem na Maršov
DEN RODINY spojený s oslavou a dárečky pro ma-

minky k jejich společnému svátku 
DEN DĚTÍ – tentokrát ve sportovním duchu na ZŠ 

Bratří Čapků v Úpici a na novém hřišti u pošty
DEN DOWNOVA SYNDROMU aneb Ponožkový 

den o tom, že každý z nás je jiný a tahle rozmanitost 
dělá svět krásně barevným

O
OBCE – vážíme si dobré spolupráce se zřizovate-

lem, podpory zastupitelů i finanční podpory okolních 
obcí, jejichž děti se v naší mateřské škole vzdělávají – 
Maršov u Úpice, Slatina nad Úpou

S
SOUTĚŽE – výtvarné - naše děti se každoročně 

umísťují na předních místech v okresním i krajském 
kole, soutěže sportovní – jsme zapojeni v celoročním 
projektu České obce sokolské Se sokolem do života, 
jehož smyslem je podpora přirozeného zájmu dětí o 
pohybové aktivity 

SPOLUPRÁCE s místními spolky – exkurze u za-
hrádkářů v místní moštárně, besedy o zdraví s místní-
mi členkami Českého červeného kříže, exkurze v ha-
sičárně u havlovických hasičů, spolupracujeme se zá-
kladními školami v Úpici i v Hořičkách

I
INSPEKCE – Česká školní inspekce nás navštívi-

la v lednu 2023, v inspekční zprávě kladně hodnoti-
la pozitivní klima, které ve škole panuje, pestrou na-
bídku spolupráce s rodiči, výrazné zlepšení materiál-
ních podmínek k výuce dětí, moderní výukové a her-
ní pomůcky, dále zpracování koncepčních dokumen-
tů i pestrou nabídku výukových aktivit, včetně nabíd-
ky doplňkové sportovní činnosti

Kdo si hraje, nezlobí aneb MŠ v roce 2023
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DO KALENDÁŘE:

Zápis do mateřské školy pro školní rok 2024 – 2025 
proběhne 6. května 2024 v mateřské škole.

Aktuální informace najdete 
na www.mslibnatov.cz

H
HRY - sportovní, společenské, hry v přírodě a na za-

hradě, hudební pohádky, hraní na hudební nástroje

R
REGION – podporujeme u dětí sounáležitost s re-

gionem – poznáváme zajímavá místa v regionu, kres-
líme libňatovskou zvoničku pro členy komise při sou-
těži Vesnice roku

RODINA – nezastupitelný a nejvýznamnější part-
ner, neboť cílem výchovného procesu v mateřské ško-
le je harmonický rozvoj individuality dítěte založený 
na spolupráci všech, kteří se na tomto procesu podíle-
jí, tedy rodiny a školy

A
ADAPTAČNÍ OBDOBÍ – pozvolné začleňování 

dětí do kolektivu, děti mají možnost seznámit se s re-
žimem před samotným nástupem do mateřské školy, 
zpravidla o prázdninách

J
JÍDELNÍČEK je tvořen podle výživových norem 

odpovídajících předškolnímu stravování, zahrnuje 
všechny prvky zdravé výživy. Připravovaná jídla jsou 
bohatá na zeleninu, luštěniny, ryby, samozřejmostí je 
podávání ovoce a neslazených nápojů během dne. Re-
spektujeme individuální stravovací potřeby dětí.

e
EKOLOGIE – učíme děti významu třídění odpa-

dů, odpady děti třídí do ekologických tašek umístě-
ných v každé třídě, organizujeme ekologické progra-
my pro děti

N
NOCOVÁNÍ ve školce se stalo tradicí pro budou-

cí prvňáčky, po slavnostním rozloučení a zábavném 
klání rodinných týmů na zahradě zakončily děti před-
školní docházku společnou nocí ve školce. Nechybě-
la pyžamová párty, stezka odvahy a ranní cyklovyjížď-
ka po Libňatově.

E
EMOCE – sounáležitost a empatie jsou nedílnou 

součástí školkového života. Učíme děti vyjádřit emo-
ce nejen příjemné, vedeme k ohleduplnosti, trpělivos-
ti, podporujeme dětská přátelství 

Z
ZVYKY a české lidové tradice nás provází po celý 

rok – slavíme Vánoce, Velikonoce, Čarodějnice, při-
pomínáme dětem legendu svatého Martina i putování 
Tří králů do Betléma 

ZAHRADNÍ SLAVNOSTI – tentokrát se v podve-
čer svatojakubské noci slétly na zahradě celé rodiny 
čarodějnic k plnění kouzelných úkolů 

L
LYŽOVÁNÍ – dětmi i rodiči vyhledávaný kurz v 

lyžařské škole K+K v Janských Lázních absolvovalo  
v odloženém březnovém termínu 18 dětí

O
OBJEVOVÁNÍ a zkoumání všeho nového je při-

rozenou potřebou předškolních dětí – objevují nové 
hračky, kamarády, jídla, broučky, cesty, a přitom roz-
víjí všechny oblasti osobnosti

B
BLANIČKA – dlouholetá školnice ukončila v červ-

nu své působení ve školce a vydala se novou cestou. 
Moc děkujeme za její spolupráci a přejeme hodně 
spokojenosti v nové životní etapě.    

Í
INFORMACE o nás najdete na našich nových we-

bových stránkách www.mslibnatov.cz
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Ve školním roce 2023 – 2024 navštěvuje mateřskou 
školu 47 dětí. Aby byla dodržena kapacita školy, a při-
tom vyhověno žádostem místních zájemců, jsou dvě 
místa sdílená (na jednom místě se střídají během týd-
ne dvě děti).

Od září je provozní doba mateřské školy 6:15 – 16:00 
hodin.

Na pozici učitelky se po mateřské dovolené od úno-
ra vrátila Monika Pajerová, na místo školnice nastou-
pila v červenci Hana Hillerová a druhou kuchařkou je 
od září Lída Sobotková. O webové stránky se nově sta-
rá Jan Písařík mladší. Ostatní personál je beze změn.

Za celý kolektiv mateřské školy přeji klidný rok, 
hodně zdraví, lásky a jen samá příjemná překvapení. 
A nezapomeňte si hrát a radovat se z maličkostí.



Otevírací doby Obecní úřad Pohostinství Pošta Obchod Salón krásy

Pondělí 7 - 12,  
13 - 17

7.30 - 8.15,  
14 - 15.30 7 - 17

Úterý 7 - 12 7.30 - 8.30 7 - 17

Středa 7 - 12,  
13 - 17 18 - 23 7.30 - 8.15,  

14 - 15.30 7 - 17 13 - 17, pánské

Čtvrtek 7 - 12 18 - 23 7.30 - 8.15,  
14 - 15.30 7 - 17

sudý týd.: 8 - 14
lichý: 12.30 - 19

Pátek Zavřeno 18 - 23 7.30 - 8.15,  
14 - 15.30 7 - 17 Pedikúra  

a manikúra  
po osobní  
domluvě

Sobota 18 - 23 7 - 17

Neděle 18 - 23 7 - 12
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vždy ve čtvrtek Stolní tenis - pravidelné tréninky          pořádá: T. J. Sokol
vždy v úterý  Cvičení s dětmi - pravidelná setkání    T. J. Sokol

Datum Den Název akce     Kde:   Pořadatel:
20.01.2024 SO Divadelní představení Hra ve hře  KD   Obec
27.01.2024 SO Hasičský ples     KD   SDH
Únor/ březen Školení řidičů     KD   SDH
03.02.2024 SO Posezení s kapelou Šmrnc + výroční schůze KD   ČČK
10.02.2024 SO Sousedský masopust    KD   Obec
16.03.2024 SO Jarní výstava     KD   ČČK
17.03.2024 NE Karneval     KD   ČČK
Duben/ květen Sběr šrotu        SDH
06.04.2024 SO Ping-pongový turnaj    KD   T.J. Sokol
30.04.2024 ÚT Pálení čarodějnic    Hřiště u MŠ  SDH
Květen   Posezení „na potoce“    Altán   ČZS
15.05.2024 ST Den rodiny     KD   ČČK
Červen   Zájezd Polsko        ČZS
01.06.2024 SO Dětský den     Hřiště u MŠ  ČČK
22.06.2024 SO Pohár starosty     Hřiště u MŠ  SDH
30.06.2024 NE Sletový týden 30. 6. - 5. 7.   Praha   T. J. Sokol
12.07.2024 PÁ Letní kino     Hřiště u MŠ  Obec
10.08.2024 SO Tenisový turnaj    Tenisový kurt  T. J. Sokol
24.08.2024  Zájezd Země živitelka        ČZS
06.09.2024 PÁ Sousedské posezení    KD   ČČK
21.09.2024 SO ZPV      Hřiště u MŠ  SDH
03.10.2024 ČT Odpoledne pro starší a dříve narozené KD   Obec
27.10.2024 NE Rozsvěcení dýní    Park prodejna  ČČK
09.11.2024 SO Posezení s řízky    KD   ČZS
23.11.2024 SO Adventní výstava    KD   ČČK
02.12.2024 PO Rozsvícení vánočního stromu   Park prodejna  MŠ + obec
25.12.2024 ST Štěpánská zábava    KD   Milena G.

Přijďte na akce v Libňatově v roce 2024



TERMÍNY SVOZů KOMUNÁLNÍCH ODPADů V LIBŇATOVĚ V ROCE 2024:

1. úterý 9. ledna
2. úterý 23. ledna
3. úterý 6. února
4. úterý 20. února
5. úterý 5. března
6. úterý 19. března
7. úterý 2. dubna
8. úterý 23. dubna (poprvé 1 x 3 týdny)
9. úterý 14. května
10. úterý 4. června
11. úterý 25. června

Odpadový kalendář 2024

12. úterý 16. července
13. úterý 6. srpna
14. úterý 27. srpna
15. úterý 17. září
16. úterý 8. října
17. úterý 29. října (odtud opět 1 x 14 dnů)
18. úterý 12. listopadu
19. úterý 26. listopadu
20. úterý 10. prosince
21. úterý 24. prosince

KDY JSOU VYVÁŽENÉ NÁDOBY S TŘÍDĚNÝM ODPADEM:

Papír   1x za týden vždy ve čtvrtek  sváží: Transport Trutnov
Plast   1x za týden vždy ve středu    Technické služby Úpice
Sklo   dle potřeby      Technické služby Úpice

Kovový odpad (plechovky)  dle potřeby    Transport Trutnov
Kovový odpad (velký)  1x ročně    SDH Libňatov
Kuchyňský olej   dle potřeby    Černohlávek Oil
Bio odpad (kontejner u MŠ)  dle potřeby    ZD Havlovice
Nebezpečný odpad   1x ročně (na jaře)   Transport Trutnov
Velkoobjemový odpad  1x ročně (na podzim)   Transport Trutnov
Elektroodpad   1x ročně (v létě)   Transport Trutnov
Zelený odpad ze zahrádek  1x ročně (na podzim)   Obec Libňatov
Textil     1x měsíčně    Diakonie Broumov

KDE JSOU UMÍSTĚNY NÁDOBY NA TŘÍDĚNÝ ODPAD:

Cesta na Zada  sklo, papír, plast
Dolní zastávka  sklo, papír, plast
Prodejna   sklo, papír, plast, textil
Školka   plast, papír
Kulturní dům  sklo, papír, plast, rostlinné oleje, drobné kovy
Svobodné   sklo, papír, plast, drobné kovy


